
 

                            Protokół Nr XXIII/2009 
                        z Sesji Rady Gminy Darłowo 
                       z dnia  4 marca  2009 roku 
            - sala konferencyjna Urzędu Gminy Darłowo 
 

 
            Przewodniczący Rady Gminy p. Władysław 
Krakowiak o godzinie 10°° otworzył Sesję i po powitaniu 
radnych i gości oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co 
wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób – 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
Rady Mieczysław Jączek usprawiedliwił swoją nieobecność u przewodniczącego rady 
ze względów zdrowotnych.                                                        
Ponadto w sesji udział wzięli: 
• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo 
• Pani Krystyna Kisielewska  –  Skarbnik Gminy 
• Pani Małgorzata Ejsmont  – Radca Prawny 
• Pani Ewa Szymczak –   Kierownik  Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej 
• Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu 

UŜyteczności Publicznej w Dąbkach 
• Pan Włodzimierz Błaszczak – Kierownik Biura Powiatu 

Sławieńskiego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa w Darłowie 

• Pan Krzysztof Mojsym – Zastępca Komendanta 
Powiatowego  Policji w Sławnie 

• Pan Andrzej Kamoda – Komendant Komisariatu Policji 
Darłowie 

• Pan Mikołaj Kaczanowicz – Komendant Placówki StraŜy 
Granicznej w Darłowie 

• Pan Krzysztof Pietruszka – Zastępca Komendanta 
Powiatowego Państwowej StraŜy PoŜarnej w Sławnie 
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Lista zaproszonych gości  stanowi załącznik Nr 2 do 
niniejszego protokołu. 
 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
                                 
                                                    

Na Sekretarza powołano radnego Jana Fraszko. W 
głosowaniu wzięło udział 14 radnych, głosując                                               

następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1  głos  
„wstrzymujący  się”. 
 
Na protokolantkę Przewodniczący powołał p. ElŜbietę 
Koralewską-Winiarek. 
    

 
 
Ad.1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
                                         
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami na XXIII Sesję Rady Gminy Darłowo ( zał. Nr  4). 
 

 
ZMIANY W PORZĄDKU OBRAD: 
----------------------------------------------- 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  zgłosił  zmiany 
do porządku obrad proponując: 
  
    

I. wycofanie następującego projektu uchwały: 
a) Projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/273/2008 Rady 

Gminy Darłowo z dnia 28 października 2008 r. w sprawie stawek 
jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Gminnego Zakładu 
UŜyteczności Publicznej w Dąbkach. DRUK NR 9/2009. (zał. Nr 5) 
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II. wprowadzenie następujących projektów uchwał: 
 
 
a) Projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr 163 w Dąbkach). DRUK NR 25/2009. 
(zał. Nr 6).  
                                                     
b) Projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Wicie. 
DRUK NR 26/2009. (zał. Nr 7). 
 
c) Projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/279/2008 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 roku w sprawie zaciągnięcia 
kredytu na finansowanie wydatków nieznajdujących pokrycia w 
planowanych dochodach gminy. DRUK NR 27/2009. (zał. Nr 8). 
 

 

GŁOSOWANIA: 
W związku z w/w propozycjami zmian w porządku obrad 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak zarządził następujące głosowania: 
                                                    
I GŁOSOWANIE: 
 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. 
Franciszka Kupracza  dot. wycofania  następującego projektu  
uchwały: 
 
a)Projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/273/2008 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 28 października 2008 r. w sprawie stawek 
jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Gminnego Zakładu UŜyteczności 
Publicznej w Dąbkach. DRUK NR 9/2009. 
 
                                                 
W głosowaniu nad wycofaniem w/w projektu uchwały  z porządku obrad 
wzięło udział 14 radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wycofanie w/w punktu  z  porządku 
obrad. 
 

II GŁOSOWANIE: 
 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. 
Franciszka Kupracza  dot. wprowadzenia  następującego 
projektu  uchwały: 
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a) Projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr 163 w Dąbkach). DRUK NR 25/2009. 
                                                
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 14 radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 
III GŁOSOWANIE: 
 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. 
Franciszka Kupracza  dot. wprowadzenia  następującego 
projektu  uchwały: 
 
b)Projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Wicie. 
DRUK NR 26/2009. 
 
                                               
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 14 radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 
IV GŁOSOWANIE: 
 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. 
Franciszka Kupracza  dot. wprowadzenia  następującego 
projektu  uchwały: 
 
                                               
c) Projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/279/2008 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 roku w sprawie zaciągnięcia 
kredytu na finansowanie wydatków nieznajdujących pokrycia w 
planowanych dochodach gminy. DRUK NR 27/2009.  
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 14 radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
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Następnie p. Władysław Krakowiak poinformował wszystkich zebranych, Ŝe 
dnia 19 lutego 2009 roku wpłynął wniosek Rady Sołeckiej Dąbki z dnia 14 
lutego 2009 roku w następującej sprawie: 
„ Zwracamy się z uprzejmą  prośbą o zdjęcie punktu 21 z porządku obrad, 
planowanej na 04.03.2009, XXIII sesji Rady Gminy. W punkcie 21 (druk nr 
11/2009) przewidywane jest podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na 
własność nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki 
nr geodez. 3/1 Dąbki). Przyjęcie przez Radę Gminy tej uchwały w raŜący 
sposób naruszy dotychczasowe uzgodnienia, pomiędzy Samorządem Wsi a 
Władzami Gminy. Wystawienie do sprzedaŜy, bez Ŝadnych konsultacji 
społecznych, tak waŜnej dla społeczności wiejskiej i wizerunku młodego 
uzdrowiska Dąbki przestrzeni publicznej, to przejaw wyjątkowo złego 
gospodarowania mieniem komunalnym, na które nie wyraŜamy zgody. 
Prosimy o przybycie Pana Przewodniczącego na Zebranie Wiejskie w dniu 
27.02.2009 r. o godz. 18.00 celem uzasadnienia tej, tak nieprzemyślanej i 
rodzącej nieodwracalne złe skutki decyzji Władz Gminy”. Podpisano: p. 
Helena Bosek – Sołtys Sołectwa Dąbki, Rada Sołecka Dąbki: Jan Górski, 
Roman Fortuniak, Andrzej Barański, Mirosław Bajda. Do wniosku został 
dołączony imienny protest mieszkańców nie wyraŜających zgody na sprzedaŜ 
działki nr 3/1 w Dąbkach (park wiejski). (zał. Nr 9).  
 
Przewodniczący powiedział równieŜ, Ŝe wniosek o podobnej treści został 
skierowany do p. Franciszka Kupracza – Wójta Gminy Darłowo, jako 
wnioskodawcy w/w projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy działki 3/1 w 
Dąbkach. Osobno pisma otrzymały dwie resortowe komisje rady gminy tj. 
Komisja Uzdrowiskowa oraz Komisja Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu.  
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz podtrzymał swoją decyzję i nie 
wycofał projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. DRUK NR 11/2009.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
zaproponował  następujący porządek obrad: 
 
„1.Sprawy organizacyjne: 

1.1.Otwarcie sesji. 
1.2.Stwierdzenie quorum. 
1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
1.4.Przyjęcie protokołu  z XXII sesji V kadencji Rady Gminy     
Darłowo z dnia  19 grudnia   2008  roku. 
 

2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  
• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 

aktualnej sytuacji finansowej gminy. 
 
3.    Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między sesjami. 
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4.Interpelacje Radnych.                                         
                                                                                               
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XXII  sesji   Rady   
Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                    
 
6.   Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    Gminy    
      Darłowo. 
 
7. OCENA STANU PORZĄDKU I BEZPIECZEŃSTWA PUBLICZNEGO ZA     
    2008 ROK.  
8. CZAS DLA SAMORZĄDU. 
 
9. SPRAWOZDANIE Z REALIZACJI GMINNEGO PROGRAMU PROFILAKTYKI I 
ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW ALKOHOLOWYCH ORAZ GMINNEGO PROGRAMU 
PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANII ZA 2008 ROK.                                             
10. Informacja o sprzedaŜy nieruchomości za II półrocze 2008 roku. 
11.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do konkursu w ramach działania 
„Odnowa i rozwój wsi”, objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2007-2013, współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej z Europejskiego 
Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich. DRUK Nr 1/2009. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do konkursu w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego Oś Priorytetowa 2: 
Rozwój infrastruktury transportowej i energetycznej, działanie 2.1: Zintegrowany 
system transportowy województwa, poddziałanie 2.1.2: Lokalna infrastruktura 
drogowa.DRUK NR 2/2009. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do konkursu w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego Oś Priorytetowa 5: 
Turystyka, kultura i rewitalizacja, działanie 5.1: Infrastruktura turystyczna, 
poddziałanie: 5.1.1 Infrastruktura turystyki. DRUK NR 3/2009. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia 
dotyczącego realizacji projektu pod nazwą: „Termomodernizacja budynków 
uŜyteczności publicznej w dorzeczach Wieprzy i Grabowej”. DRUK NR 4/2009. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2009 rok. 
DRUK NR 5/2009. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/253/2008 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 22 lipca 2008 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla szkół, przedszkoli oraz niepublicznych zespołów wychowania 
przedszkolnego i punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie Gminy 
Darłowo. DRUK NR 6/2009.  
17.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XV/205/2008 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 19 marca 2008 r. w sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołówki 
szkolnej w tym wysokości opłat za posiłki w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Darłowo. DRUK NR 7/2009. 
18.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/273/2008 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 28 października 2008 r.  w sprawie stawek jednostkowych dotacji 
przedmiotowych dla Gminnego Zakładu UŜyteczności Publicznej w Dąbkach. DRUK 
NR 8/2009.  
19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. DRUK NR 10/2009.  
20. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości  stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 3/1,Dąbki). DRUK NR 11/2009. 
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21. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości  stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 88/43 , Dąbki). DRUK NR 
12/2009.  
22. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości  stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 48/1 , Sulimice). DRUK NR 
13/2009. 
23. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości gruntowej stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 98/3, Wicie) . DRUK NR 14/2009.  
24. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości  stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 114 , Wicie). DRUK NR 15/2009. 
25. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność  nieruchomości  stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 124/85 , Wicie).DRUK NR 
16/2009. 
26. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości  stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działek nr geodez. 400 , 124/87 , Wicie). DRUK NR 
17/2009. 
27. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości  stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 124/86  , Wicie). DRUK NR 
18/2009. 
28. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność  nieruchomości  stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działek  nr geodez. 124/96, 124/95, Wicie). DRUK 
NR 19/2009. 
29. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność  nieruchomości  stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działek nr geodez. 124/97, 124/98, Wicie). DRUK 
NR 20/2009. 
30. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości  stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działek nr geodez. 124/91, 124/92 , Wicie).DRUK 
NR 21/2009. 
31.Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej stanowiącej 
własność Gminy Darłowo na nieruchomość gruntową stanowiącą własność osoby 
fizycznej. (dot. działki nr geodez. 167, Gleźnowo). DRUK NR 22/2009.  
32.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Państwa Jadwigi i Jarosława 
Michalskich na działalność Wójta Gminy Darłowo. DRUK NR 23/2009. 
33. Podjęcie uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę wniesioną przez Piotra 
Bochnackiego, Piotra Kobalczyka, GraŜynę Marcinkowską-Hryckiewicz, Agnieszkę 
Bochnacką-Błaszczyk do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie na 
uchwałę Nr XXI/289/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. w 
sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.DRUK NR 
24/2009. 
34.Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo (dot. dz. nr 163 w Dąbkach). DRUK NR 25/2009.                                                  
35.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Wicie. DRUK 
NR 26/2009.  
36.Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/279/2008 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 26 listopada 2008 roku w sprawie zaciągnięcia kredytu na 
finansowanie wydatków nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach 
gminy. DRUK NR 27/2009.  
37.Wolne wnioski i zapytania. 
38. Zamknięcie  sesji.” 
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W głosowaniu nad  w/w  porządkiem obrad, wraz ze zmianami,  wzięło udział 
14 radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 
głosów „wstrzymujących się”. 
 

 
Ad.1.4. 
Przyjęcie protokołu  z XXII sesji V kadencji Rady Gminy     
Darłowo z dnia  19 grudnia   2008  roku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z XXII   sesji V kadencji  
Rady Gminy Darłowo z dnia  19 grudnia  2008 roku był do wglądu w Biurze 
Rady Gminy Darłowo oraz został wyłoŜony jedną godzinę przed sesją w celu 
naniesienia ewentualnych poprawek. 
                                                                                                                             
Radni nie zabrali głosu w przedmiotowej sprawie. 
                                                                                       
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych, 
głosując następująco: 
• 14 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła protokół z XXII sesji Rady Gminy Darłowo z dnia  19 grudnia    2008 
roku. 

 
Ad.2. 
Informacja Wójta Gminy Darłowo:  

• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 
aktualnej sytuacji finansowej gminy. 

 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił sprawozdanie z 
działalności w okresie między sesjami, tj. od 20 grudnia 2008 roku do 4 
marca 2009 roku. (zał. Nr 10). 
Wójt w okresie między sesjami przyjmował interesantów w sprawach: pracy, 
umorzenia podatku, kupna działek i mieszkaniowych.  
Wójt uczestniczył m.in. w posiedzeniach komisji rady gminy, w spotkaniu z 
Zarządem Dróg Wojewódzkich w Koszalinie, w rocznej odprawie policjantów 
w Sławnie, w zebraniu wiejskim w Dobiesławiu, w spotkaniu ze 
Stowarzyszeniem Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki nt. „MoŜliwości inwestycji 
gminy w uzdrowisko”, w spotkaniach z Ochotniczą StraŜą PoŜarną na terenie 
Gminy Darłowo, w uroczystości jubileuszowej p. Wypychowskich w 
Gleźnowie, w uroczystości rozdania dyplomów dla najlepszych uczniów szkół 
podstawowych i gimnazjów w Szkole Podstawowej  w Słowinie, w spotkaniu 
Rady Szpitala Powiatowego w Sławnie. Wójt w okresie sprawozdawczym 
wyjeŜdŜał w teren w celu wręczenia „becikowego”. 
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Następnie Wójt przedstawił kondycję finansową Gminy Darłowo na dzień 4 
marca 2009 roku (zał. Nr  11): 
 
1)stan konta na rachunku podstawowym: 361 333,93 zł 

w tym : środki na wypłatę świadczeń rodzinnych: 219 000,00 zł 
2) lokaty: 800 000,00 zł 
3) wydatki do poniesienia w najbliŜszym czasie: 
*  środki dla GOPS: 113 383,00 zł 
*  dotacja dla GZUP: 81 290,00 zł 
*  podatek VAT: 135 906,00 zł 
*  rachunki do zapłaty: 63 072,84 zł 
4) spłata rat zaciągniętych kredytów: 285 000,00 zł 
5) spłata odsetek od zaciągniętych kredytów: 27 147,00 zł. 
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜsze sprawozdanie, bez uwag. 
  
Ad.3.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między 
sesjami. 

Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił realizację uchwał 
podjętych na XXII sesji. (zał. Nr  12). 
        
Ad.4.Interpelacje Radnych.    
Na  sesji radni nie złoŜyli interpelacji.                                      
                                                                                               
Ad.5.  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XXII  sesji   
Rady   Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                   
 
Wójt Gminy  Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił odpowiedzi na 
interpelacje zgłoszone na XXII sesji oraz w okresie miedzy sesjami. (zał. Nr 
13). 
Odpowiedzi zostały udzielone następującym sołtysom: p. Mieczysławowi 
Gondek – Sołtysowi Sołectwa Wicie, p. Mirosławowi Gałuszkiewiczowi – 
Sołtysowi Sołectwa  Słowino, p. Kazimierzowi Grzybakowi – Sołtysowi 
Sołectwa Wiekowo, p. Wandzie Hańczaryk – Sołtys Sołectwa Cisowo. 
 
 
Ad.6.    
Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    
Gminy    Darłowo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
poniŜszą informację (zał. Nr 14): 
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„Wysoka Rado 
W okresie od 19 grudnia   2008 roku ,  to jest od daty XXII  sesji Rady 
Gminy Darłowo V kadencji:  
następujące komisje odbyły posiedzenia: 
 
Komisja Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i  
Infrastruktury Technicznej odbyła: 
-------------------------------------------------------------------------------- 
2 posiedzenia: 20  i 23 lutego   2009 roku   zajmując się następującą 
tematyką: 
1. Wyjazd w teren: lustracja działek przeznaczonych do sprzedaŜy.  
2.  Zaopiniowanie projektów uchwał na XXIII sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
3. Zestawienie sprzedaŜy nieruchomości za II półrocze 2008 roku. 
 

Komisja Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu  odbyła: 
---------------------------------------------------------------------------- 
1 posiedzenie:    3 marca    2009 roku   zajmując się następującą tematyką: 

 
1.  Zaopiniowanie projektów uchwał na XXIII sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
2. Zestawienie sprzedaŜy nieruchomości za II półrocze 2008 roku. 
 

Komisja Oświaty i  Kultury Fizycznej odbyła: 

---------------------------------------------------------------- 
2 posiedzenia: 6  i 24 lutego    2009 roku   o  następującej tematyce: 
 
1. Sprawozdanie z działalności Gminnego Zrzeszenia Ludowe Zespoły 
Sportowe w Darłowie za 2008 rok. 
2. Sprawozdanie z organizacji przez świetlice środowiskowe  wypoczynku dla 
dzieci i młodzieŜy w okresie tegorocznych ferii zimowych.   
3. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXIII sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
 
                                     
Komisja Prawa , Opieki Społecznej i Zdrowia odbyła: 
 ------------------------------------------------------------------------- 
3 posiedzenia:  22 i 29 stycznia oraz 27 lutego    2009 roku  zajmując 
się następującą problematyką:                                        
1. Wyjazdy w teren do świetlic wiejskich. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXIII sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
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Komisja Rewizyjna odbyła: 
-------------------------------------- 
1  posiedzenie:  16 lutego  2009 roku : zajmując się następującą 
tematyką: 

 
1. Rozpatrzenie skargi Państwa Jadwigi i Jarosława Michalskich      
    na działalność Wójta Gminy Darłowo. 
2. Analiza sprzedaŜy nieruchomości za II półrocze 2008 roku.  
3. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXII sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
 
Komisja Uzdrowiskowa  odbyła: 
----------------------------------------- 
1  posiedzenie : 2 marca  2009 roku : zajmując się następującą 
tematyką: 
 
1.  Zaopiniowanie projektów uchwał na XXIII sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
 
Komisja Organizacyjno-Programowa  odbyła : 
--------------------------------------------------------------- 
1 posiedzenie : 11 lutego   2009  roku zajmując się tematyką ustalenia daty i 
porządku obrad  XXIII    Sesji Rady Gminy.” 
 
 
Ad.7.  
OCENA STANU PORZĄDKU I BEZPIECZEŃSTWA 
PUBLICZNEGO ZA   2008 ROK.  

• Komendant Placówki StraŜy Granicznej w Darłowie kpt. mgr 
Mikołaj Kaczanowicz przedstawił szczegółowe sprawozdanie z 
działalności placówki w 2008 roku. (zał. Nr 15). 

• Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej StraŜy PoŜarnej w 
Sławnie kpt. mgr Krzysztof Pietruszka przedstawił ocenę stanu 
ochrony przeciwpoŜarowej na terenie Gminy Darłowo za rok 2008 
(zał. Nr 16). 

• Komendant Komisariatu Policji w Darłowie p. Andrzej Kamoda 
przedstawił ocenę stanu zagroŜenia ładu i porządku publicznego 
na terenie Gminy Darłowo za 2008 rok (zał. Nr 17). 

 
Po wysłuchaniu obszernych sprawozdań przedstawionych przez 
komendantów w dyskusji udział wzięli: 
• p. Kazimierz Kołtun – radny: poruszył sprawę nadmiernych 

prędkości na drogach. Po interwencjach funkcjonariuszy z 
fotoradarami zrobiło się bardziej bezpiecznie. W związku z tym radny 
poprosił o częstsze patrole w rejonach Porzecza. 
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• p. Edward Grabowski – Sołtys Sołectwa JeŜyce: poruszył sprawę 

pociągnięcia do odpowiedzialności osoby, która wezwała jednostki 
straŜy poŜarnej do palących się starych foteli. Kto ponosi koszty takiej 
interwencji? 

• p. Krzysztof Pietruszka – Zastępca Komendanta Powiatowego 
Państwowej StraŜy PoŜarnej w Sławnie: wszyscy podatnicy pokrywają 
koszty interwencji jednostek straŜy poŜarnej. JeŜeli chodzi o ukaranie, 
to jest moŜliwe tylko wtedy, gdy takie osoby   złapie się  na gorącym 
uczynku.  

• p.  Zbigniew Stebliński – Sołtys Sołectwa Bobolin : pochwalił bardzo 
dobrze układającą się współpracę z funkcjonariuszami StraŜy 
Granicznej. Wraz z kryzysem w kraju wzrosła przestępczość typu 
wymuszanie haraczy. Sołtys zapytał jak to się ma do naszego rejonu? 

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Sołectwa Wicie : co roku w Wiciu jest 
3 tys. ludzi, a brak jest funkcjonariuszy. Czy przed najbliŜszym 
sezonem ten temat będzie rozpatrywany? Czy moŜna liczyć na 
zwiększenie patroli w tym rejonie? Sołtys poruszył sprawę 3-godzinnej 
reakcji Policji na zgłoszenie oraz problem z kładami. 

• p. Krzysztof Mojsym – Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w 
Sławnie: jeŜeli chodzi o liczbę przestępstw, to ostatnio jest zauwaŜany 
bardzo pozytywny trend spadkowy. Policja prowadzi bardzo dokładną 
statystykę przestępstw oraz ich  wykrywalności. W ciągu 2 miesięcy 
zanotowano ograniczenie dynamiki przestępstw, co generalnie wpływa 
na nasze podwórko. U nas jest bardzo spokojnie.  W sprawie 3-
godzinnej reakcji policjantów na zgłoszenie, mówca poprosił sołtysa 
miejscowości Wicie o podanie konkretnych danych kto i kiedy dzwonił 
na interwencję. Wszystko jest do sprawdzenia. Z racji ekonomiki 
miejscowość Wicie obsługiwana jest przez funkcjonariuszy z 
Jarosławca. Ze swojej strony Komendant zadeklarował, Ŝe jest 
moŜliwość przydzielenia dwóch funkcjonariuszy do Wicia na okres 
sezonu, ale potrzebne jest zapewnienie dla nich  zakwaterowania i 
wyŜywienia. JeŜeli kłady jeŜdŜą po prywatnej łące bez tłumika, to nie 
kwalifikuje się to do interwencji. Natomiast poruszanie się po drodze 
publicznej  jest wykroczeniem i w takiej sytuacji Komendant poprosił o 
konkretne sygnały.  

• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: co roku w okresie 
sezonu letniego jest problem z rowerkami w Dąbkach, które powaŜnie 
zagraŜają bezpieczeństwu drogowemu. Kogo moŜna karać: właściciela 
firmy czy uŜytkownika rowerów?  

• p.Krzysztof Mojsym – Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w 
Sławnie:  uŜytkownikami rowerów są przewaŜnie nieletni, których nie 
moŜna ukarać. Odpowiedzialność w tym przypadku ponosi opiekun 
grupy lub pełnoletni uŜytkownik. Właściciele działają zgodnie z 
prawem. 
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• p. Jan Górski – przedstawiciel Stowarzyszenia Przyjaciół Uzdrowiska 

Dąbki: działalność gospodarcza właścicieli  musi być zarejestrowana 
jako usługi wypoŜyczania  rowerów. Osoba prowadząca działalność 
gospodarczą powinna wskazać miejsce jej prowadzenia, ale nie moŜe to 
być miejsce publiczne.  

• p. Janusz Sobieraj – pracownik urzędu gminy: przez firmę zewnętrzną 
zostało wykonane opracowanie dotyczące organizacji ruchu, które wraz 
ze znakami zostało wprowadzone w Dąbkach. Projekt organizacji 
ruchu jest zrobiony, znaki są ustawione zgodnie z prawem, ale Ŝycie 
jest Ŝyciem i uŜytkownicy jeŜdŜą gdzie chcą. 

• p. Mikołaj Kaczanowicz – Komendant Placówki StraŜy Granicznej w 
Darłowie : poinformował zebranych o planach reorganizacji w 
Pomorskim Oddziale StraŜy Granicznej w Gdańsku. Komendant 
poprosił o  rozwaŜenie przez władze gminy moŜliwości prawnych i 
ekonomicznych  pomocy w sprawie zapewnienia  bezpieczeństwa 
publicznego w związku ze wzrostem bezrobocia i likwidacją miejsc 
pracy. Zapewnienie bezpieczeństwa jest wspólnym zadaniem Policji, 
StraŜy Granicznej i samorządów.  Mówca podziękował Wójtowi, Radzie 
Gminy oraz sołtysom za dotychczasową pomoc i współpracę. 

 
Na tym punkt zakończono. 
 

Ad.8. CZAS DLA SAMORZĄDU. 
                                           
 
Wnioski złoŜyli  sołtysi: 

• p. Wanda Hańczaryk  - Sołtys Sołectwa Cisowo zgłosiła następujące 
sprawy: 1) postawienie znaku ograniczenia prędkości przy zakręcie 
koło sklepu, 2) postawienie barierki przy świetlicy (zabezpieczenie 
przed wypadkiem), 3) wyczyszczenie rowów biegnących przez wioskę, 
4) wykonanie ścieŜek dla pieszych, 5) zaznaczenie ścieŜek rowerowych. 
(zał. Nr 18). 

• p. Jadwiga Solecka – Sołtys Sołectwa Wiekowice zgłosiła następujące 
sprawy: 1) wymalowanie przystanku autobusowego, 2) wiadukt 
kolejowy nad drogą biegnącą przez  Wiekowice  zagraŜa 
bezpieczeństwu, 3) duŜe ubytki w asfalcie przed wiaduktem, 4) 
naprawienie drogi do posesji p. Bieleckiej za torami w lewo, 5) 
utwardzenie drogi za torami w prawo do p. Ignatowicz, 6) naprawienie 
pobocza przy asfalcie we wsi. (zał. Nr 19). 

• p. Barbara Kurczewska – Sołtys Sołectwa w  Palczewicach zgłosiła 
następujące sprawy: 1) zakup bramek do piłki noŜnej, słupków do 
siatkówki, 2) zakup dwóch nowych komputerów i monitorów, 3) 
modernizacja i rozbudowa strychu na świetlicy, 4) naprawa drogi 
Palczewice-Drozdowo. (zał. Nr  20). 

• p. Iwona Skoczylas – Sołtys Sołectwa w Domasławicach zgłosiła 
następujące sprawy: 1) pomoc w rozwiezieniu gruzu złoŜonego przy 
świetlicy na drogi gminne.  (zał. Nr  21). 
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Głos w dyskusji zabrali: 

• p. Włodzimierz Błaszczak – Kierownik Agencji Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa w Darłowie: poinformował zebranych, Ŝe 15 
marca br rozpoczyna się przyjmowanie wniosków o uzyskanie dopłat 
bezpośrednich do gruntów. Ostateczny termin do składania w/w 
wniosków mija 15 maja br. Mówca poprosił radnych, sołtysów i 
wszystkich obecnych na sesji o rozpropagowanie informacji, aby 
rolnicy jak najszybciej składali wnioski. Wszystkie wnioski, które 
wpłyną w kwietniu do  Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa, zostaną sprawdzone pod kątem poprawności ich 
wypełnienia przez pracowników biura. JeŜeli rolnicy zdecydują się na 
składanie wniosków w ostatniej chwili, to muszą mieć świadomość, Ŝe 
zostaną one tylko przyjęte, bez Ŝadnej weryfikacji. W roku ubiegłym w 
powiecie sławieńskim o dopłaty bezpośrednie do gruntów starało się 
ok. dwóch tysięcy rolników. Dopłata tzw. jednolita do hektara wynosiła 
w roku ubiegłym ponad 399 zł. Otrzymywał ją rolnik, który we 
wniosku zadeklarował, Ŝe posiada ziemię, którą uprawia. Druga 
dopłata tzw. do hektara dla zbóŜ i roślin strączkowych wynosiła ponad 
269 zł. Trzecia dopłata tzw. zwierzęca do łąk i pastwisk w ubiegłym 
roku wynosiła ponad 379 zł do hektara. Natomiast tegoroczne stawki 
dopłat nie są jeszcze znane. Biuro agencji w Darłowie czynne jest 
codziennie w godz. od 8.15 do 16.15. Druki wniosków są do pobrania 
w siedzibie biura przy ul. Powstańców Warszawskich 17 w Darłowie 
oraz na stronie: www.arimr.gov.pl.  

• p. Wanda Hańczaryk – Sołtys Sołectwa Cisowo, Prezes Stowarzyszenia 
Agroturystycznego „Zagroda” : w związku z zaplanowanymi na dzień 1 
maja br IV Targami Agroturystycznymi zaprosiła  wszystkie wioski 
Gminy Darłowo do wzięcia czynnego udziału w tej imprezie, prosząc o 
wystawienie swoich własnych wyrobów. Mówczyni poprosiła o 
zgłoszenia chętnych do uczestnictwa w targach agroturystycznych w 
terminie do 15 kwietnia 2009 roku. Stowarzyszenie Agroturystyczne 
„Zagroda” jest głównym organizatorem targów, które mają odbyć się w 
Darłowie. Pani Prezes wyraziła nadzieję, Ŝe kolejna edycja targów 
odbędzie się juŜ na terenie Gminy Darłowo. 

• p. Janusz Sobieraj: poinformował, Ŝe w związku z licznymi 
wątpliwościami dotyczącymi sposobu sterowania oświetlenia 
drogowego prosi wszystkich sołtysów o pomoc w wypełnieniu ankiety.  
Sterowanie momentem załączania i wyłączania oświetlenia odbywa się 
w większości obwodów za pomocą zegara astronomicznego. Zegary te 
sterują oświetleniem zgodnie z programem opartym na czasie 
astronomicznym wschodów i zachodów słońca skorygowanym do 
świtów i zmierzchów dla danej długości i szerokości geograficznej. 
Program zegarów moŜe być dodatkowo korygowany za pomocą tzw. 
korekt przyśpieszających lub opóźniających załączenie bądź wyłączenie 
oświetlenia. MoŜna równieŜ wprowadzić czasowe nocne wyłączenie na 
okres kilku godzin (np. od 23.00 do 2.00). 
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• Korekty wprowadzone do programów zegarów  dają moŜliwość 

dostosowania sterowania  do indywidualnych potrzeb, lecz naleŜy 
pamiętać, Ŝe wyznaczenie ich powinno nastąpić na podstawie 
obserwacji biorących pod uwagę takie czynniki pogodowe jak 
zachmurzenie, mgła, opady atmosferyczne. Dlatego p. Janusz Sobieraj 
zwrócił się  do radnych, sołtysów i wszystkich zainteresowanych 
mieszkańców o podjęcie wspólnie tych działań, aby w najbliŜszych 
dniach dokonać obserwacji w swojej miejscowości. Zostały 
przygotowane gotowe tabele, które częściowo są wypełnione dla 
miesiąca marca. Dla kaŜdego dnia są wskazane godziny wyłączenia i 
załączenia. Godziny te są ustawione według korekt. Zadanie sołtysów 
będzie polegało na obserwacji przez przynajmniej 2 dni i wpisanie obok 
dat i wskazań zaobserwowanych godzin faktycznego wyłączenia i 
załączenia. Na podstawie zebranych informacji zostanie wypracowana 
korekta czasu zapalania i wyłączania, która zostanie przekazana do 
ZOD celem prawidłowego ustawienia. Pan J.Sobieraj dał pod rozwagę 
czy nie wprowadzić wyłączania całkowicie w nocy np. od 23.00 do 
2.00, tak jak inne gminy to juŜ czynią z uwagi na oszczędności 
środków budŜetowych.   

• p. Maria Michalska – Sołtys Starego Jarosławia: były  ustalenia, Ŝe jak 
zostanie wybudowana sala gimnastyczna w Starym Jarosławiu, to 
będzie ona słuŜyła do bezpłatnego wykorzystania dla wszystkich, 
zwłaszcza młodzieŜy. Czy rzeczywiście Wójt wydał zarządzenie w 
sprawie odpłatności za wynajem sali? JeŜeli młodzieŜ będzie musiała 
wnosić opłaty, to na pewno z tej sali nie skorzysta. Pani Sołtys 
poprosiła o jeden stół do tenisa na salkę socjoterpeutyczną.    

• p. Edward Grabowski – Sołtys JeŜyc: napisał wniosek o dokończenie 
remontów dróg . Dostał odpowiedź, Ŝe Wójt prosi o wstępne 
oszacowanie kosztów. PrzecieŜ ani sołtys ani rada sołecka się na tym 
nie zna, nikt nie jest fachowcem w sprawach drogowych. 

• p. Piotr Skoczek – Sołtys Dobiesławia: zwrócił się z wnioskiem o 
zintensyfikowanie prac w celu zawierania z mieszkańcami gminy 
umów z tytułu wywoŜenia śmieci. 

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Wicia: rada sołecka wraz z 
mieszkańcami tej miejscowości złoŜyła cztery wnioski do budŜetu 
gminy na rok 2009. W odpowiedzi uzyskanej od Wójta jest deklaracja 
wykonania pięciu punktów świetlnych na wartość ok. 30 tys. zł. W 
związku z czym w imieniu mieszkańców Sołtys zaapelował o realizację 
w/w zadania, Ŝeby chociaŜ z czterech zgłoszonych punktów jeden był 
rzeczywiście wykonany. 

• p.Barbara Kurczewska – Sołtys Palczewic: zapytała co dalej z płytami, 
czy będą przywiezione. Droga Palczewice-Drozdowo jest w dalszym 
ciągu nie skończona. 

• p. Jan Górski – mieszkaniec Dąbek, członek Zarządu Stowarzyszenia 
Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki: zwrócił się do Przewodniczącego Rady 
Gminy Darłowo , Radnych i Wójta Gminy Darłowo z następującym 
apelem:  „  W dniu dzisiejszym jest planowane w porządku obrad : w 
punkcie 21) „Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy  działki nr geodez. 
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• 3/1 w Dąbkach – park wiejski, druk nr 11/2009 „oraz w punkcie 22) 

Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy działki nr geodez. 88/43 w 
Dąbkach – las nad jeziorem, druk nr 12/2009”. W tej sprawie 
przeprowadzono wyjątkowo szeroko zakrojone konsultacje, z których 
jasno wynika, Ŝe: wolą społeczności uzdrowiskowych przesłanych na 
ręce Władz Gminy byłoby, aby te punkty zeszły z dzisiejszego porządku 
obrad. Tak się nie stało, stąd prośba do Wysokiej Rady, by głosowała 
przeciwko tej sprzedaŜy. W argumentacji, chcę podkreślić, Ŝe: 1) 
działamy tutaj na pograniczu prawa, co zmusi Samorząd Wiejski do 
ostrej reakcji i podjęcia prawnych kroków wstrzymujących ten proces, 
2) marnujemy energię społeczną na mało twórcze działania. Jest to 
sprzeczne z ideą gminnej wspólnoty, a jednocześnie rysuje negatywny 
obraz w zewnętrznej ocenie gminy. Panie i Panowie Radni! Podnosząc 
dzisiaj dłoń przy głosowaniu za sprzedaŜą, niezbędnych dla 
prawidłowego rozwoju Naszej Gminy działek, miejcie na względzie, Ŝe 
od tygodnia płonie na tym terenie 15 ogni. To skierowana do Was, od 
naszej młodzieŜy głęboka symbolika. To ich prośba o Wasze 
zmiłowanie się nad tym ich skrawkiem ziemi, bliskiej ich sercu od lat 
dziecinnych. Ta młodzieŜ jest róŜna, od młodych ludzi, którzy odnaleźli 
juŜ swoją drogę, do poszukujących tej drogi, ale teŜ zagubionych i 
członków gangów samochodowych. Nie pokazujmy im takiego oblicza 
naszej wspólnoty, w którym moja decyzja na rzecz dobra publicznego, 
uzaleŜniona jest od moich utraconych osobistych korzyści. Tak czyniąc 
nigdy nie nauczymy ich rozróŜniać dobra od zła”.  

• p. Zbigniew Stebliński – Sołtys Bobolina: mieszkańcy Bobolina  
złoŜyli siedem  wniosków do budŜetu na 2009 rok, na które zostały 
udzielone negatywne odpowiedzi. Władze gminy nie chcą nic zrobić w 
starej części Bobolina. W ubiegłym roku zostało ułoŜonych tylko ok. 
200 metrów płyt jomb. Plany oświetleniowe leŜą od wielu lat. Zawsze 
były inne priorytety. Jak budowana była sala gimnastyczna w Starym 
Jarosławiu, to wszyscy popierali tą inwestycję, bo mieli nadzieję, Ŝe 
przyjdzie czas na realizację zadań w innych miejscowościach. Trzeba 
pomyśleć o bezpieczeństwie, zatrudniając przynajmniej po jednym 
ratowniku w kaŜdej nadmorskiej miejscowości. W Bobolinie równieŜ 
Wójt ostatnio obiecywał, Ŝe będzie zatrudniony ratownik, aby uniknąć 
utonięć, tak jak to miało miejsce w ubiegłym sezonie. Koszt 
utrzymania ratownika czyli  kilkanaście tysięcy złotych, to nic nie 
znaczący wydatek gdy w grę wchodzi bezcenne ludzkie Ŝycie. Wójt 
powtarza, Ŝe uzdrowisko bardzo skorzysta, bo będzie miało duŜą 
inwestycję w postaci oczyszczalni ścieków. A z drugiej strony kierownik 
Spółki Wodno-Ściekowej w Dąbkach wszystkim inwestorom zaleca 
budowanie swojego szamba. Sołtys uwaŜa, Ŝe list otwarty skierowany 
za pośrednictwem gazety do Wójta Gminy Darłowo przez Prezesa 
Stowarzyszenia Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki, sprawdza się, poniewaŜ 
gmina nic nie robi ani w Dąbkach, ani w Bobolinie. 
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• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: w odpowiedzi 
wszystkim przedmówcom dotyczącym składanych wniosków do 
budŜetu na 2009 rok mówca podkreślił, Ŝe osobiście czytał i 
odpowiadał na wszystkie propozycje. Prosił o uściślenie pewnych 
danych, bo za tym idą konsekwencje finansowe. Podał przykład 
ogólnego zapisu o wykonanie wody do Nowego Krakowa. Ale do jakiego 
konkretnie budynku, bo formalnie woda do tej miejscowości jest 
doprowadzona. Niektóre wnioski się powtarzają. Wójt chciałby być na 
wszystkich spotkaniach z mieszkańcami, ale fizycznie jest to po prostu 
niemoŜliwe. Dlatego jest prośba do sołtysów o korzystanie z porad 
urzędników. Droga w JeŜycach jest rzeczywiście niedokończona, a 
płyty zostały przewiezione do Starego Jarosławia, bo taka była akurat 
pilna potrzeba. Drogi będą kończone o ile będą środki finansowe w tym 
budŜecie. Na dzień dzisiejszy nie ma takich środków na zadanie 
zakupu i układania płyt jomb. Ten budŜet jest bardzo napięty. O 
gotówkę jest bardzo trudno. Na razie są to pieniądze wirtualne, 
zaplanowane w tegorocznym budŜecie. Co będzie z rzeczywistą 
realizacją, pokaŜe czas. Gmina ma w chwili obecnej obciętą subwencję 
oświatową na kwotę 350 tys. zł, w związku z mniejszą liczbą dzieci. Co 
miesiąc na bieŜącą działalność gminy potrzeba 2 mln zł gotówki. W 
budŜecie ujęte są strategiczne inwestycje na kwotę ok. 30 mln zł. W 
uzdrowisku najwaŜniejszą sprawą jest oczyszczalnia. Ubiegamy się o 
środki zewnętrzne, ale nie jest łatwo. Na dzisiaj mamy zaplanowane te 
inwestycje z kredytu. Gospodarzem sali gimnastycznej w Starym 
Jarosławiu jest dyrektor szkoły, więc nie ma się co dziwić, Ŝe stara się 
pozyskać dodatkowe pieniądze na utrzymanie tego obiektu. Zawsze 
moŜna się dogadać na wynajęcie sali, ale w sposób zorganizowany, nie 
indywidualny. Jednocześnie Wójt zdementował informację, mówiąc Ŝe 
nie wydał Ŝadnego zarządzenia dotyczącego pobierania opłat za 
korzystanie z hali sportowej. Trzeba zawsze pamiętać, Ŝe koszty 
utrzymania takiego obiektu są bardzo duŜe. Hala musi być pod 
nadzorem. Zostały juŜ zniszczone drzwi i elewacja. Odnośnie stołu do 
tenisa stołowego  to jest  to inicjatywa oddolna mieszkańców, Ŝeby  się 
złoŜyć i taki stół zakupić. Wójt szanuje tą inicjatywę. Dodatkowy stół 
sołectwo moŜe dostać od p. Gilgacza. A trzeci stół jak będzie taka 
potrzeba to gmina zakupi. W odpowiedzi Sołtysowi Dobiesławia Wójt 
powiedział, Ŝe sprawą zawierania umów na odbiór śmieci zajmuje się 
Dyrektor Gminnego Zakładu UŜyteczności Publicznej w Dąbkach. 
Gmina przeznaczyła 300 tys. zł na wykonanie obiektu pod dachem w 
Krupach w celu segregacji śmieci. Trzeba odzyskiwać te odpady, bo 
inaczej gmina będzie obciąŜona dodatkowymi opłatami. Trzeba będzie 
wrócić do akcji szamb i śmieci. Na dzisiejszej sesji w projekcie zmian w 
budŜecie ujęta jest pozycja dotycząca straŜy gminnej, która zajmie się 
w/w sprawami. W odpowiedzi Sołtysowi Wicia, Wójt podkreślił, Ŝe 
gmina ma do zrobienia nowe punkty świetlne na wartość ok. 400 tys. 
zł. Zobowiązanie to wynika z uchwały rady gminy z lutego 2007 roku.  
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• W budŜecie na ten cel zaplanowane jest ok. 135 tys., z czego wykonano 

oświetlenie w nowej części Bobolina na wartość ok. 35 tys. zł. 
Szczegóły wykonania oświetlenia w Wiciu naleŜy uzgodnić z p. 
Januszem Sobierajem. Wójt zaproponował, aby postarać się 
wykorzystać istniejące linie energetyczne, poniewaŜ koszt załoŜenia 
takiej lampy jest o wiele niŜszy i wynosi ok. 2, 5 tys. zł. Realizacja 
wykonania punktów świetlnych rozpoczęła się od Dąbek i będzie 
kontynuowana. W Wiciu zostanie wykonanych 5 szt. lamp, zgodnie z 
odpowiedzią pisemną na wniosek.    Na razie w tym roku nie są  
zaplanowane środki finansowe na zakup płyt jomb. Jeśli będą środki 
finansowe, to drogi zaczęte będą kończone w pierwszej kolejności. Ten 
temat będzie ustalał z radnymi. W odpowiedzi Sołtysowi Bobolina, Wójt 
pokreślił, Ŝe duŜo środków finansowych zostało skierowanych na 
przejście na plaŜę. Potrzeb jest wiele. Z tego pomieszczenia przy plaŜy 
trzeba będzie wydzielić pomieszczenie dla ratowników. Ratownicy są 
potrzebni, Wójt tego nie neguje. Szczegóły będą ustalane z Gminnym 
Zakładem UŜyteczności Publicznej w Dąbkach. W teren uzdrowiska 
poszło wiele pieniędzy i jeszcze pójdzie. Ale mieszkańcy teŜ sami muszą 
się wziąć za porządki. Tablica informacyjna o uzdrowisku Dąbki 
zostanie zawieszona 1 kwietnia 2009 roku. Komentując wystąpienie p. 
Jana Górskiego , przedstawiciela Stowarzyszenia Uzdrowisko Dąbki 
Wójt powiedział: „płonie 15 zniczy chyba dla radnych, dla mnie jeszcze 
nie płonie”. „W dniu 27 lutego br było zorganizowane spotkanie w 
Szkole w Dąbkach, ale nie miałem czasu w nim uczestniczyć, o czym 
powiadomiłem organizatorów pisemnie.” „Nie mam czasu na kampanię 
wyborczą.” „Termin zebrania rady sołeckiej nie został wcześniej  przez 
panią sołtys uzgodniony”. „Stawianie kogoś pod murem jest nie na 
miejscu”.”   Odnośnie apelu mieszkańców Dąbek o odstąpienie od  
sprzedaŜy  działki nr 3/11 , Wójt powiedział Ŝe jest ustalony porządek 
obrad, w którym  została ujęta sprzedaŜ w/w działki. Sprawa musi być 
rozpatrzona rzeczowo przez Radę Gminy Darłowo.    

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Wicia: w nawiązaniu do projektu 
uchwały w sprawie sprzedaŜy działki nr 98/3 w Wiciu zapytał Wójta 
czy podtrzymuje w dalszym ciągu swoje stanowisko wyraŜone na 
Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i 
Infrastruktury Technicznej w dniu 23 lutego 2009 roku. Mieszkańcy 
Wicia otrzymali koncepcję zagospodarowania w/w działki w celu 
naniesienia swoich uwag i przedłoŜenia ich w urzędzie gminy do dnia 
15 marca 2009 roku. Mieszkańcy wnioskują o zaprojektowanie miejsca 
do rekreacji sportowej, placu na imprezy masowe, zwiększenia ilości 
miejsc parkingowych, jednocześnie nie aprobując lokalizacji kaplicy w 
centrum tej miejscowości. 
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• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: potwierdził, Ŝe na 
konkretne i rzeczowe propozycje mieszkańców Wicia dotyczące 
zagospodarowania centrum tej miejscowości czeka do 15 marca 2009 
roku.  Zaraz po posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej zostały 
wstrzymane prace geodety. Radni scedowali sprawę porozumienia dot. 
zagospodarowania działki nr 98/3 w Wiciu na Wójta i Sołtysa Wicia. 

• p. Jan Górski – mieszkaniec Dąbek, członek Zarządu Stowarzyszenia 
Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki: konsultacji społecznych nie naleŜy w 
Ŝaden sposób lekcewaŜyć. W zebraniu wiejskim uczestniczyli licznie 
mieszkańcy Dąbek, wicemarszałek województwa oraz inni politycy. 
Mieszkańcy mają prawo wyrazić swój sprzeciw w stosunku do 
propozycji sprzedaŜy  ogólnodostępnego dobra, jakim jest zadrzewiona  
działka 3/1 w Dąbkach. Wymiernym rezultatem tego spotkania było 
uprzątnięcie parku przez właściciela działki sąsiadującej. Ponadto p. 
J.Górski w imieniu samorządu wsi Dąbki  zaoferował roczny stół do 
tenisa dla mieszkańców Starego Jarosławia. 

 
 
Na tym punkt zakończono. 

    
 
       
Ad.9.  
SPRAWOZDANIE Z REALIZACJI GMINNEGO PROGRAMU 
PROFILAKTYKI I ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW 
ALKOHOLOWYCH ORAZ GMINNEGO PROGRAMU 
PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANII ZA 2008 ROK.                                            

 
Przewodniczący Rady Gminy p. Władysław Krakowiak poinformował, Ŝe 
powyŜszy materiał sprawozdawczy był analizowany przez następujące 
resortowe komisje rady: 

• Komisję Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia, 
• Komisję Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu, 
• Komisję Rewizyjną. 
• Komisje nie wniosły Ŝadnych uwag.   

Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił zebranym w/w 
sprawozdanie (zał. Nr  22): 
 
„Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii uchwalony został 
Uchwałą Rady Gminy Nr III/14/2006 z dnia 28 grudnia 2006 roku. 
 
Gminny Program Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych 
uchwalony został Uchwałą Rady Gminy Nr III/13/2006 z dnia 28 grudnia 
2006 roku. 
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W dalszym ciągu obowiązują uchwały z lat ubiegłych tj. 
 - w sprawie ustalenia limitu punktów sprzedaży napojów alkoholowych 
zawierających powyżej 4,5% /z wyjątkiem piwa/ zawartości alkoholu  
/ dot. punktów sprzedaży detalicznej – ustalona ilość punktów – 45. 
/dot. punktów sprzedaży gastronomicznej – ustalona ilość punktów – 41. 
 - w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie Gminy Darłowo miejsc 
sprzedaży napojów alkoholowych i warunków sprzedaży tych napojów 
uchwalona przez Radę Gminy Nr XXIX/370/2006 
 
Liczba aktualnych zezwoleń wg stanu na dzień 31.12.2008 
a) aktualne zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych do spożycia 
poza miejscem sprzedaży (punkty sprzedaży detalicznej) przedstawiała się 
następująco: 
- 17 ze sprzedażą napojów alkoholowych do 4,5% zawartości alkoholu oraz 
piwa, 
- 14 ze sprzedażą napojów alkoholowych od 4,5% do 18% zawartości 
alkoholu, 
- 11 ze sprzedażą napojów alkoholowych powyżej 18% zawartości alkoholu 
b) aktualne zezwolenia na sprzedaż napoi alkoholowych do spożycia w 
miejscu sprzedaży (gastronomia), przedstawia się następująco: 
 - 18 ze sprzedażą i podawaniem napojów alkoholowych do 4,5% 
zawartości alkoholu oraz piwa, 
 - 6 od 4,5% do 18% zawartości alkoholu, 
 - 2 powyżej 18% alkoholu. 
Na realizację Gminnych Programów  w roku 2008: 
 - zaplanowano kwotę    GPPiRPA                                              - 973.474 
zł  
                                          GPPN      -     3.000 zł 
- środki finansowe zebrane z opłat za  
   korzystanie z zezwoleń na sprzedaż 
   napojów alkoholowych         -  174.033,55 zł 
- wykorzystano            – 995.840,27 zł 
 
Realizacja przedstawia się następująco: 
I. Wynagrodzenia 

� W 2008 roku prowadzonych było 19 placówek wsparcia dziennego o 
charakterze placówek opiekuńczo-wychowawczych na terenie Gminy w 
miejscowościach: Jeżyce, Jeżyczki, Cisowo, Kowalewice, Słowino, 
Bukowo Morskie, Nowy Jarosław, Wiekowice, Krupy, Drozdowo, 
Domasławice, Kopań, Zakrzewo, Stary Jarosław, Palczewice, Barzowice,  
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� Sulimice, Dobiesław, Gleźnowo. Na dzień 31.12.2008 w świetlicach 

zatrudnionych jest 46 osób, w tym 19 wychowawczyń oraz 19 
pozostałych pracowników (pomoc świetliczanki, palacz/konserwator), 
ogólna liczba zapisanych do świetlic dzieci mieści się w granicach 655, a 
korzystających z zajęć każdego dnia jest 325 dzieci. Jako placówki 
wsparcia dziennego zapewniają dzieciom: pomoc w nauce, organizację 
czasu wolnego, rozwój zainteresowań, organizację zabaw i zajęć 
sportowych, stałą pracę z rodziną dziecka. Godziny otwarcia są 
dostosowywane do potrzeb dzieci i rodziców 

Wynagrodzenia dla kadry pracującej świetlicach: 
- wynagrodzenia                  783.715,85 zł 
- dodatkowe wynagrodzenia roczne (13)     33.823,16 zł 
- składki ZUS Płatnik      122.661,63 zł 
- składki na Fundusz Pracy       19.799,16 zł 
- odpis na Fundusz Socjalny        41.401,85 zł 

 
� Gminna Komisja ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych odbyła 

posiedzenia w składzie pełnym  9-cio osobowym oraz obradowała 
podkomisja ds. RPA (skład 3-osobowy) prowadząca rozmowy z osobami 
uzależnionymi i współuzależnionymi. Łączna kwota przeznaczona na 
wynagrodzenia bezosobowe GKRPA wynosi 15.360,00 zł 

 
 
II. Zakup materiałów i wyposażenia do placówek wsparcia dziennego 
wydatkowano środki   na łączną kwotę 6.367,53 zł 

W tym paragrafie ujęto również dofinansowanie dla Komisariatu Policji na 
kwotę 3.146,74 zł. Z ustaleń zawartych w umowie Komisariat Policji w 
Darłowie realizował zadania zapewniające bezpieczeństwo publiczne, ład i 
porządek na terenie gminy Darłowo, a w szczególności: 
- patrolowanie terenu gminy, 
- dążenie do ujawnienia miejsc nielegalnej sprzedaży alkoholu, 
-ujawnienie faktów spożywania alkoholu w miejscach zabronionych, 
- ujawnienie faktów sprzedaży alkoholu nieletnim, 
- ujawnienie alkoholu pochodzącego z przemytu i miejsc jego sprzedaży, 
-wykonywanie innych ustawowych zadań zapewniających bezpieczeństwo i 
porządek publiczny na terenie Gminy Darłowo 
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III. Zakup usług pozostałych -         12.076,70 zł
  

� Prowadzono punkt konsultacyjny dla osób z problemem alkoholowym na 
podstawie umowy zlecenia z Panią Elżbietą Karnicką raz w tygodniu 
(środa)– koszt 6.000,00  zł 

 
W ramach punktu konsultacyjnego prowadzono pomoc interdyscyplinarną 
oraz diagnozowano problemy alkoholowe całej rodziny oraz planowano 
pomoc dla wszystkich jej członków w ramach działalności punktu 
konsultacyjnego. Zadaniem punktu konsultacyjnego było: 
- motywowanie i informowanie o możliwości podjęcia leczenia, 
- udzielanie wsparcia po zakończonym leczeniu, rozpoznanie zjawiska 
przemocy domowej, udzielenie stosownego wsparcia i informacji o 
możliwościach uzyskania pomocy i powstrzymywania pomocy, 
- inicjowanie interwencji w przypadku diagnozy przemocy domowej, 
- posiadanie orientacji na temat dostępnych miejsc pomocy i kompetencji 
poszczególnych służb i instytucji z terenu gminy, które mogą się włączyć w 
systemową pomoc dla rodziny. 
  

� Na podstawie decyzji Podkomisji ds. RPA skierowano wnioski na 
badanie i opiniowanie psychiatryczno-psychologiczne w przedmiocie 
uzależnienia od alkoholu. Na podstawie umowy zlecenia opiniowała Pani 
Bożena Hrymniak – biegły sądowy psychiatra oraz opinia psychologiczna 
sporządzona na podstawie umowy o dzieło               z  Panią Karoliną 
Kaczyńską – biegła sądowy psycholog. Łączny koszt usług 3.750,00 zł  

 
� Poniesiono koszty związane z kierowaniem wniosków o leczenie 

odwykowe do Sądu Rejonowego w Koszalinie III Wydział Rodzinny i 
Nieletnich w sprawie o leczenie odwykowe. Łączy koszt 840,00 zł 

 

� Ponadto na wniosek zainteresowanego pokryto koszty za pobyt w 
Wojewódzkim Ośrodku Terapii Uzależnienia od Alkoholu i 
Współuzależnienia w Stanominie na terapii podtrzymującej (kontynuacja 
leczenia). Jednorazowy koszt za pobyt wynosi 120 zł. Łączny koszt 
630,00 zł 

 

� Sfinansowano w Zespołach Szkół w miejscowościach: Dąbki, Dobiesław, 
Kopnica, Stary Jarosław programy teatralno-profilaktyczne pt. „Sen 
gimnazjalisty na podstawie umowy zawartej z Sceną Teatralną KURTYN 
z Krakowa. Łączny koszt 1.400,00  zł. 
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� Spektakl teatralny dla dzieci Pt. „Tajemnica źródła z Elementami 
profilaktyki alkoholowej za kwotę 535,00  zł w Koszalinie w którym 
udział wzięły świetlice środowiskowe z miejscowości Wiekowice, 
Dobiesław, Bukowo Morskie. Spektakl był realizowany przez Impresariat 
Artystyczny HA-Bart z Tomaszowa Mazowieckiego. 

 

Przekładając roczne sprawozdanie końcowo należy stwierdzić, że nie 
odzwierciedla wszystkich działań w codziennej pracy min. współpracę z 
funkcjonariuszami Policji, pracownikami GOPS, pedagogami, dyrektorami 
szkół, Radami Sołeckimi. Współpraca pozwala na docieranie do wielu 
środowisk społecznych tam, gdzie pomoc jest potrzebna i akceptowana.”  

 
 

Rada Gminy Darłowo w głosowaniu (jednomyślnie: 14 głosów „za”) 
przyjęła powyŜsze sprawozdanie bez uwag. 
 
 
Ad.10.  
Informacja o sprzedaŜy nieruchomości za II półrocze 2008 roku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy p. Władysław Krakowiak poinformował, Ŝe 
powyŜsza  informacja dot. sprzedaŜy mienia  była analizowana przez 
następujące resortowe komisje rady: 

• Komisję Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i 
Infrastruktury Technicznej, 

• Komisję Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu, 
• Komisję Rewizyjną. 
• Komisje nie wniosły Ŝadnych uwag.   

 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  omówił w/w informację. 
(zał. Nr  23). 
Wójt podkreślił, Ŝe ze sprzedaŜy mienia w drugim półroczu ubiegłego 
roku gmina uzyskała 4 mln 147 tys. 820 zł. Gro sprzedaŜy było w Kopań 
na wartość ok. 2 mln 894 tys. zł. „I co tam w tym Kopań zrobiliśmy?”. 
Niewiele”. Dlatego Wójt chciałby, aby chociaŜ w czasie sezonu 
turystycznego był zatrudniony jeden ratownik. Kopań to teren 
przyszłości. W zamian za te sprzedaŜe, Wójt powiedział Ŝe trzeba zrobić 
w tej miejscowości dojazd, przejście na plaŜę oraz zapewnić czystość. 
 
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu (jednomyślnie: 14 głosów „za”) 
przyjęła powyŜszą informację  bez uwag. 
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Ad.11. 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do konkursu w ramach 
działania „Odnowa i rozwój wsi”, objętego Programem Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, współfinansowanego ze 
środków Unii Europejskiej z Europejskiego Funduszu Rolnego na 
rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich. DRUK Nr 1/2009. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował zebranych, Ŝe wszyscy radni otrzymali od wójta pismo 
PŚ/3056/2/2009 z 5 lutego 2009 roku w sprawie moŜliwości uzyskania 
środków pozabudŜetowych. (zał. Nr 24).  
  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr  25/. 
Wójt p. Franciszek Kupracz  powiedział, Ŝe jeŜeli rada gminy przyjmie 
tą uchwałę to trzeba będzie zweryfikować budŜet. W przyszłym 2010 
roku trzeba będzie podjąć temat i wytypować do realizacji inwestycje 
w jednej z miejscowości, które posiadają plany odnowy miejscowości, 
tj. Cisowo, Kopań, Dobiesław, Wicie, Gleźnowo. W chwili obecnej: 
projekt jest, ale nie ma na to pieniędzy i Wójt nie wie skąd je wziąć. 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił  negatywną  opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
           
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 3 głosy „za”, 8 głosów „przeciw”, 3  głosy „wstrzymujące 
się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała   w sprawie 
przystąpienia do konkursu w ramach działania „Odnowa i rozwój 
wsi”, objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2007-2013, współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej z 
Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów 
Wiejskich   NIE została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. 
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Ad.12.  
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do konkursu w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego Oś Priorytetowa 2: Rozwój infrastruktury 
transportowej i energetycznej, działanie 2.1: Zintegrowany system 
transportowy województwa, poddziałanie 2.1.2: Lokalna 
infrastruktura drogowa. DRUK NR 2/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 26/. 
Wójt p. Franciszek Kupracz powiedział, Ŝe sprawa dotyczy głównie 
Wicia, tj. przebudowy dwóch dróg gminnych ul. Słonecznej i ul. 
Morskiej. Gmina posiada opracowany projekt budowlany na 
przebudowę tych ulic wraz z pozwoleniem na budowę oraz studium 
wykonalności dla projektu. Planowane koszty inwestycji wynoszą 
łącznie 6 mln 217 tys. 209 zł, z tego koszty kwalifikowane stanowią 3 
mln 887 tys. 878 zł. Dofinansowanie maksymalnie dla tego projektu 
moŜe wynieść tylko 1,5 mln zł  kosztów kwalifikowanych dla jednej 
gminy. Gmina musiała by dołoŜyć 4 mln 717 tys. 209 zł. Wójt 
oświadczył, Ŝe nie ma tych pieniędzy w budŜecie, aby w tym roku 
podjąć to zadanie.  
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił negatywną  opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił  negatywną  opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                               
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 0 głosów „za”, 12  głosów „przeciw”, 2  głosy 
„wstrzymujące  się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała   w sprawie 
przystąpienia do konkursu w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego Oś 
Priorytetowa 2: Rozwój infrastruktury transportowej i 
energetycznej, działanie 2.1: Zintegrowany system transportowy 
województwa, poddziałanie 2.1.2: Lokalna infrastruktura drogowa   
NIE została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. 
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Ad.13.  
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do konkursu w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego Oś Priorytetowa 5: Turystyka, kultura i 
rewitalizacja, działanie 5.1: Infrastruktura turystyczna, 
poddziałanie: 5.1.1 Infrastruktura turystyki. DRUK NR 3/2009. 
 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 27/. 
Wójt p. Franciszek Kupracz poinformował, Ŝe sprawa dotyczy 
przebudowy ulicy PlaŜowej w miejscowości Wicie. Gmina posiada 
opracowany projekt budowlany wraz z pozwoleniem na przebudowę tej 
ulicy. Planowane nakłady inwestycyjne to ok. 1 mln zł. Maksymalne 
dofinansowanie wynosi 50%. Na tą inwestycję nie ma opracowanego 
studium wykonalności, co daje dodatkowe koszty w wysokości 15 tys. 
zł.  
W tegorocznym budŜecie brak jest środków finansowych na to 
zadanie. Jest to zaplanowane działanie, poniewaŜ swoje wysiłki 
gmina kieruje na obwodnicę w uzdrowisku, której koszt wykonania 
Wójt wstępnie oszacował na ok. 7 mln zł. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił negatywną  opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił negatywną  opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 0 głosów „za”, 12  głosów „przeciw”, 2  głosy 
„wstrzymujące się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała   w sprawie 
przystąpienia do konkursu w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego Oś 
Priorytetowa 5: Turystyka, kultura i rewitalizacja, działanie 5.1: 
Infrastruktura turystyczna, poddziałanie: 5.1.1 Infrastruktura 
turystyki    NIE  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo.  
 
 



                                                    - 27 - 
Ad.14.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
porozumienia dotyczącego realizacji projektu pod nazwą: 
„Termomodernizacja budynków uŜyteczności publicznej w 
dorzeczach Wieprzy i Grabowej”. DRUK NR 4/2009. 
 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 28/. 
Wójt p. Franciszek Kupracz podkreślił, Ŝe moŜemy przystąpić do tego 
projektu razem z gminami ościennymi, poniewaŜ wartość jednego 
zadania nie moŜe być niŜsza niŜ 10 mln zł. Liderem projektu jest 
Miasto Darłowo. Gmina podjęła przygotowania do tej inwestycji 
polegającej na przeprowadzeniu termomodernizacji budynków 
szkolnych w Dąbkach i w Starym Jarosławiu. Dotyczyć to będzie 
głównie wymiany stolarki okiennej i drzwiowej. Planowany koszt 
inwestycji został oszacowany na 250 tys. zł, w tym dla Zespołu Szkół 
nr 3 w Dąbkach: 150 tys. zł oraz dla Zespołu Szkół w Starym 
Jarosławiu: 100 tys. zł. Do zwrotu, po rozliczeniu końcowym jest 50% 
całości inwestycji.  
Ponadto Wójt poinformował, Ŝe parę lat temu razem z innymi 
ościennymi gminami, gdzie liderem jest Miasto Sławno, nasza gmina 
przystąpiła do  projektu  pn. Platforma cyfrowa. Ten projekt po tylu 
latach ma szansę na  dofinansowanie. Wójt  w najbliŜszym czasie 
powróci do tematu przedstawiając radzie gminy stosowne dokumenty.     
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XXIII 
306/2009  w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia 
dotyczącego realizacji projektu pod nazwą: „Termomodernizacja 
budynków uŜyteczności publicznej w dorzeczach Wieprzy i 
Grabowej”  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 29 /. 
 
 
Ad.15.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 
2009 rok. DRUK NR 5/2009. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował, Ŝe do projektu oznaczonego jako DRUK NR 5/2009 (zał. 
Nr 30), Wójt wniósł autopoprawkę, która została oznaczona jako DRUK 
NR 5A/2009. Komisje resortowe rady gminy opiniowały projekt 
uchwały, uwzględniający tą autopoprawkę. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem /DRUK NR 5A stanowi  zał. Nr 31/. 
Wójt wniósł do rady o dokonanie następujących zmian w budŜecie gminy na 
rok 2009: 
„Zawarto umowę ze Starostwem Powiatowym w Sławnie na dofinansowanie 
zakupu autobusu do przewozu osób niepełnosprawnych. Kwota 
dofinansowania wynosi 218 481 zł i zwiększa budŜet po stronie dochodów. 
Aby dokonać zakupu autobusu naleŜy zabezpieczyć środki własne w kwocie 
190 000 zł. 
Wójt zaproponował równieŜ dokonanie następujących wydatków: 

• zakup fotoradaru: 220 000 zł 
• zabezpieczenie środków na termomodernizację obiektów uŜyteczności 

publicznej tj. na dokumentację techniczną oraz audytu w roku 
bieŜącym: 12 320 zł, natomiast w roku przyszłym 226 002 zł , z czego 
50% stanowić będą środki z Unii Europejskiej. 

• W § 2 uchwały naleŜy dokonać przemieszczeń wydatków budŜetowych. 
• Załącznik nr 4 do uchwały budŜetowej ulega zmianie w związku z 

wprowadzeniem do limitów na wieloletnie programy inwestycyjne 
zadania pn. „Termomodernizacja budynków uŜyteczności publicznej w 
dorzeczu Wieprzy i Grabowej”. 

• Z  wolnych środków jakie pozostały na koncie z niewykorzystanego 
kredytu zaciągniętego w ubiegłym roku Wójt zaproponował spłacić 
kredyt w wysokości 1 000 000 zł oraz pokryć zwiększenie wydatków w 
kwocie 332 220 zł. 
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Ponadto Skarbnik Gminy Darłowo p. Krystyna Kisielewska uzupełniła 
autopoprawkę przedstawioną przez Wójta w sposób następujący: 
• NaleŜy dopisać zmiany w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym. W 2010 

zwiększone zostaną środki na termomodernizację obiektów 
uŜyteczności publicznej o kwotę 10 881 zł. W związku z tym naleŜy 
dokonać autopoprawki w punkcie 9 w rubryce 11 następująco: ogółem: 
236 883 zł, środki JST: 118 442 zł, inne środki: 118 441 zł. 

   
Wójt p. Franciszek Kupracz : poinformował zebranych, Ŝe środki 
finansowe w wysokości 60 tys. zł z prac remontowych w urzędzie 
gminy zostaną przeniesione do działu inwestycji pn. dokończenie 
budowy archiwum gminnego. Koło szkoły w JeŜyczkach jest stodoła, 
którą proponuje się przeznaczyć na remizę straŜacką, dlatego 60 tys. 
Wójt proponuje przenieść z prac remontowych w remizach OSP na 
budowę remizy OSP w JeŜyczkach. Na zakup autobusu z 
dofinansowaniem z PEFRONU gmina potrzebuje ok.  400 tys., z czego 
dofinansowanie sięgnie kwoty: 218 tys. zł i zostanie zwrócone do 
końca maja br, po dokonaniu rozliczenia. Z dotacji dla GZUPu na 
dowoŜenie (zaplanowane było: 680 tys. zł) naleŜy przenieść 60 tys. zł 
na dotację dla Szkoły Społecznej w JeŜyczkach. Zostanie spisana 
szczegółowa umowa pomiędzy szkołą a urzędem. Środki w kwocie 220 
tys. zł Wójt proponuje przeznaczyć na zakup fotoradaru, który 
powinien zarobić na dwóch straŜników gminnych. Fotoradar zostanie 
ustawiony w Zakrzewie koło świetlicy.  
 
Wójt poinformował , Ŝe wpłynęło  pismo Stowarzyszenia Przyjaciół 
Uzdrowiska Dąbki w sprawie umorzenia podatków od nieruchomości 
za lata 2007 i 2008 w związku ze zmianą interpretacji przepisów 
podatkowych dla Niepublicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej w 
Dąbkach. Zaległości na koniec roku z tytułu podatków i opłat sięgają 
rzędu 3,5 mln  zł. Ośrodek Dukat zalega ok. 250 tys. zł, Ośrodek 
Cegielski zapłacił  ok. 370 tys. zł , Ośrodek  Argentyt zalega ok. 420 
tys. zł, ale jest obietnica wpłaty. Wójt powiedział, Ŝe nie będzie nikomu 
robił prezentów i  nie umorzy tych podatków, jak stowarzyszenie chce 
to niech ureguluje zaległości za tych podatników.  
Druga część pisma od Stowarzyszenia Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki 
dotyczyła obniŜenia stawki podatkowej od prowadzonej działalności 
gospodarczej dla Niepublicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej  z 19 zł 
do 7 zł. ObniŜenie stawek o 12 zł dla tych podmiotów spowodowałoby 
znaczne zmniejszenie wpływów do budŜetu gminy. Poza tym 
zastosowanie zmniejszenia stawki tylko dla niepublicznych ZOZ-ów 
jest sprzeczne z zasadą równości wobec podatników. JeŜeli chodzi o 
powołanie zespołu doradczego w celu wypracowania polityki rozwoju 
uzdrowiska i lecznictwa uzdrowiskowego, to Wójt nie widzi takiej 
potrzeby. JeŜeli stowarzyszenie chce powołać taki zespół, to nie ma 
przeszkód. Dla Wójta takim zespołem roboczym jest Komisja 
Uzdrowiskowa Rady Gminy Darłowo.   
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
                 
 
Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia p. JANOWI 
RÓśYCKIEMU , który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
                               
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA , który 
przedstawił  negatywną   opinię dot. projektu uchwały. 
 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z autopoprawką  pod głosowanie, w którym udział wzięło 
14  radnych, głosując następująco: 11 głosów „za”, 3  głosy „przeciw”, 0  
głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XXIII 
/307/2009  w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2009 
rok  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 32 /. 
 
 
Ad.16.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/253/2008 
Rady Gminy Darłowo z dnia 22 lipca 2008 r. w sprawie ustalenia 
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli oraz 
niepublicznych zespołów wychowania przedszkolnego i punktów 
przedszkolnych prowadzonych na terenie Gminy Darłowo. DRUK 
NR 6/2009.  
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował, Ŝe komisje resortowe opiniowały projekt uchwały 
oznaczony jako DRUK NR 6/2009. (zał. Nr 33), tylko Komisja 
Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu opiniowała projekt uchwały 
wraz z autopoprawką. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem (DRUK NR 6A/2009 stanowi  zał. Nr 
34). Autopoprawka polega na dodaniu w § 3 uchwały Nr 
XVIII/253/2008  ust.5 w następującym brzmieniu:  
„5. Niepubliczne szkoły wymienione w § 2 ust. 2 pkt 3 i 4, w których 
realizowany jest obowiązek szkolny lub obowiązek nauki, otrzymują 
dotację na dojazdy uczniów do szkoły w wysokości nie wyŜszej niŜ 
wydatki ponoszone przez Gminę Darłowo na dowóz dzieci do szkół 
przez nią prowadzonych z uwzględnieniem stawki za kilometr. 
Wysokość dotacji będzie ustalona na wniosek szkoły niepublicznej w 
umowie zawartej pomiędzy Gminą Darłowo a tą szkołą”.  
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały.(DRUK 6/2009). 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały.(DRUK  NR 6A/2009) 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały.(DRUK NR 6/2009). 
 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z autopoprawką  pod głosowanie, w którym udział wzięło 
14  radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 
0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/308/2009  w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/253/2008 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 22 lipca 2008 r. w sprawie ustalenia trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli oraz 
niepublicznych zespołów wychowania przedszkolnego i punktów 
przedszkolnych prowadzonych na terenie Gminy Darłowo  została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 35 /. 
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Ad.17. 
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XV/205/2008 
Rady Gminy Darłowo z dnia 19 marca 2008 r. w sprawie 
ustalenia zasad korzystania ze stołówki szkolnej w tym wysokości 
opłat za posiłki w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo. 
DRUK NR 7/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 36/. 
Uzasadnienie: 
„W związku z art. 1 ust. 3 ustawy o zmianie ustawy o systemie oświaty, 
ustawy – Karta Nauczyciela oraz ustawy o postępowaniu w sprawach 
nieletnich (Dz.U. Nr 145 poz. 917 z dnia 8 sierpnia 2008 r. kompetencje 
dotyczące art. 67 ust. 3,5 i 6 naleŜą do organu wykonawczego”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                               
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/309/2009  w sprawie uchylenia uchwały Nr XV/205/2008 
Rady Gminy Darłowo z dnia 19 marca 2008 r. w sprawie 
ustalenia zasad korzystania ze stołówki szkolnej w tym wysokości 
opłat za posiłki w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo 
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 37/. 
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Ad.18.   
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/273/2008 
Rady Gminy Darłowo z dnia 28 października 2008 r.  w sprawie 
stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Gminnego 
Zakładu UŜyteczności Publicznej w Dąbkach. DRUK NR 8/2009.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 38/. 
Uzasadnienie: 
„Zgodnie z treścią art. 174 ust. 1 i 4 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 r. o 
finansach publicznych, z budŜetu jednostki samorządu terytorialnego mogą 
być udzielane dotacje przedmiotowe dla zakładów budŜetowych, kalkulowane 
według stawek jednostkowych. Stawki dotacji przedmiotowych ustala organ 
stanowiący jednostki samorządu terytorialnego. Podstawą kalkulacji stawek 
dotacji jednostkowych był zakres przedmiotowy i koszt wykonania 
realizowanych zadań. W przedmiotowym projekcie uchwały zaproponowano 
stawkę dotacji za wywóz odpadów komunalnych w wysokości: 69,00 zł”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/310/2009  w sprawie zmiany uchwały Nr XX/273/2008 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 28 października 2008 r.  w sprawie stawek 
jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Gminnego Zakładu 
UŜyteczności Publicznej w Dąbkach   została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. / zał. Nr 39 /. 
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Ad.19.  
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. DRUK NR 
10/2009.  
 
Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu UŜyteczności Publicznej w 
Dąbkach  przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem / zał. Nr 40/. 
 
Taryfowe grupy odbiorców usług 
W zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę oraz odprowadzania ścieków 
występują następujące taryfowe grupy odbiorców: 
1) woda: 

a)zuŜywający do 40 m3  na miesiąc 
b)zuŜywający powyŜej 40 m3 na miesiąc 

2) ścieki: 
     a) gospodarstwa domowe i rolne 
     b) pozostali odbiorcy 
Rodzaje i wysokość cen. 
W rozliczeniach z poszczególnymi taryfowymi grupami odbiorców usług, o 
których mowa w pkt 3 Taryfy, obowiązują zróŜnicowane ceny dla 
poszczególnych grup odbiorców (stosowana jest taryfa niejednolita). 
 
Wysokość cen za dostarczoną wodę. 
 
Lp. Taryfowa grupa 

odbiorców 
Wyszczególnienie Cena netto Jednostka 

miary 
 1                 2            3         4         5 
1. 
 

Odbiorcy za zuŜytą 
wodę w ilości do 40 
m3/miesiąc 

Cena za 1m3 
dostarczonej 
wody 

  2,05 zł/m3 

2. Odbiorcy za zuŜytą 
wodę w ilości powyŜej 
40m3/miesiąc 

Cena za 1m3 
dostarczonej 
wody 

  3,40            zł/m3 

 
Wysokość cen za odprowadzone ścieki. 
 
Lp. Taryfowa grupa 

odbiorców 
Wyszczególnienie Cena netto Jednostka 

miary 
  1                 2             3          4         5 
1. 
 

Gospodarstwa domowe 
i rolne 

Cena za 1m3 
odprowadzonych 
ścieków 

  3,50  zł/m3 

2. 
 

Pozostali odbiorcy Cena za 1m3 
odprowadzonych 
ścieków 

  4,60  zł/m3 
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Do cen określonych w kolumnach 4 tabel 1 i 2 dolicza się podatek VAT, 
zgodnie z art. 41 ustawy o podatku od towarów  i usług . 
 
Dodatkowo p. M.Glaza przedstawił szczegółową informację dot. 
zestawienia proponowanych cen, porównanie cen z innymi gminami, 
zestawienie zaległości za wodę za lata 2005-2008, wzrost cen energii 
elektrycznej oraz zestawienie ilościowe odbiorców wody za 2008 rok 
wraz z ilością odbiorców opomiarowanych. (zał. Nr 41). 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej  p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/311/2009  w sprawie  zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków   została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 42 /. 
 
 
Ad.20.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność 
nieruchomości  stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki  
nr geodez. 3/1,Dąbki). DRUK NR 11/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 43/. 
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Wójt p. Franciszek Kupracz poinformował, Ŝe przedłoŜył propozycję 
sprzedaŜy  działki o nr geodez. 3/1 w Dąbkach o powierzchni ponad 7 
tysięcy metrów kwadratowych, w drodze przetargu. Sprawa wynikła z 
wniosku Rady Sołeckiej Dąbki oraz Stowarzyszenia Przyjaciół 
Uzdrowiska Dąbki. Według planu zagospodarowania przestrzennego 
w/w działka to lasy oraz drogi publiczne klasy drogi dojazdowej i 
lokalnej. W ewidencji gruntów to teren rekreacji i wypoczynku z 
powierzchnią lasów. Teren musi być zagospodarowany, ale Ŝadnej 
zabudowy tam być nie moŜe. Las jest pod nadzorem Nadleśnictwa 
Sławno.  Przyszły nabywca doprowadzi ten teren do ładu i porządku, 
poniewaŜ za gminne pieniądze nie da się tego zrobić. O rozstrzygnięcie 
tej sprzedaŜy Wójt poprosił Wysoką Radę. 
  
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak jeszcze 
raz przypomniał zebranym, Ŝe wpłynęły pisma Rady Sołeckiej w 
Dąbkach wraz z podpisami mieszkańców przeciwnych sprzedaŜy 
działki nr 3/1 w Dąbkach. 
 
Dyskusja: 

 
• radny Józef Szymacha: poprosił, aby zostawić ten teren w zasobach 

gminnych. Zaapelował do radnych o niewyraŜanie zgody na sprzedaŜ 
tej działki. Wszyscy, którzy poprzednio kupili tereny zadrzewione, 
dokonywali wycinki drzew. W Dąbkach juŜ naprawdę niewiele zostało 
ogólnodostępnej zieleni. Działka nr 3/1 w Dąbkach powinna słuŜyć 
potrzebom ogółu mieszkańców oraz wczasowiczom jako teren parku 
uzdrowiskowego. 

• p. Jan Górski – przedstawiciel Stowarzyszenia Przyjaciół Uzdrowiska 
Dąbki: nikt nie kupuje terenów leśnych, po to by zostawić las. Jako 
ostatni przykład sprzedaŜy i natychmiastowej wycinki drzew, mówca 
podał działkę nr 83/40 w Dąbkach. Poprosił, aby rada gminy 
głosowała przeciwko sprzedaŜy działki nr 3/1 w Dąbkach, 
przynajmniej do czasu uchwalenia nowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. Wybudowanie małego wielofunkcyjnego, 
ogólnodostępnego  budynku –  to była  tylko propozycja 
zagospodarowania tego terenu. Chodzi o nadanie bardziej charakteru , 
tzw. „ducha” tej uzdrowiskowej miejscowości , jaką są Dąbki. 
Zupełnym nieporozumieniem jest  stawianie drewnianych domków z 
plastikowymi palmami. Absolutnie niedopuszczalne jest wycinanie 
drzew w uzdrowisku. Kuracjusze przyjeŜdŜają tu po spokój i 
wypoczynek wśród zieleni. To nie jest polemika wyborcza. 

• Wójt p. Franciszek Kupracz: o Ŝadnym stawianiu budynków na tej 
działce nie ma mowy. Działka 3/1 w Dąbkach w planie 
zagospodarowania przestrzennego stanowi las. Działka jest 
przeznaczona do sprzedaŜy w trybie przetargu nieograniczonego, takŜe 
moŜliwości zakupu tej nieruchomości ma równieŜ Stowarzyszenie 
Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki. Wójt podtrzymał w/w projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
poinformował , Ŝe  komisja nie wydała  Ŝadnej  opinii  dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA , który 
przedstawił  negatywną  opinię dot. projektu uchwały. 
                                                                                                      
W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, 
głosując następująco: 10 głosów „za”, 4  głosy „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/312/2009  w sprawie  sprzedaŜy na własność nieruchomości  
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 
3/1,Dąbki)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 44 /. 
 
 
Ad.21.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność 
nieruchomości  stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki  
nr geodez. 88/43 , Dąbki). DRUK NR 12/2009.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował, Ŝe w pierwszej wersji został złoŜony projekt uchwały 
oznaczony jako DRUK NR 12/2009. (zał. Nr 45). Na komisjach Wójt 
wnosił  autopoprawkę o sprzedaŜy działki w trybie przetargu 
nieograniczonego. 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił autopoprawkę do 
w/w  projektu  uchwały wraz z uzasadnieniem (DRUK NR 12A/2009) / zał. 
Nr 46/. 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Państwa Elwiry i 
Ryszarda Romaniuk, zam. Darłowo postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady 
Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury sprzedaŜy w drodze 
przetargu działki powstałej w wyniku podziału działki oznaczonej numerem 
geodezyjnym 88/43 o powierzchni ogólnej 1,0348 ha połoŜonej w obrębie 
ewidencyjnym Dąbki, stanowiącej własność Gminy Darłowo.  
W planie zagospodarowania przestrzennego działka nr 88/43 przeznaczona 
jest pod teren usług nieuciąŜliwych, oznaczony symbolem UN.” 



                                            - 38 - 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej  p. JÓZEFOWI SZYMACHA , który 
poinformował , Ŝe  komisja nie wydała  Ŝadnej  opinii  dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z autopoprawką  pod głosowanie , w którym udział wzięło 
14  radnych, głosując następująco: 12 głosów „za”, 1  głos „przeciw”, 1  
głos „wstrzymujący się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XXIII 
/313/2009  w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości  
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 
88/43 , Dąbki)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 47 /. 

 
Ad.22.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność 
nieruchomości  stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki  
nr geodez. 48/1 , Sulimice). DRUK NR 13/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr  48/. 
Uzasadnienie: 
„ Po zapoznaniu się wnioskiem Pana Adama Kawczyńskiego zam. Darłowo w 
sprawie   sprzedaŜy działki nr 48/1 o powierzchni 0,80 ha połoŜonej obrębie 
ewidencyjnym Sulimice, Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć 
propozycję projektu uchwały dot.   sprzedaŜy w/w działki drodze przetargu. 
 
   W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest  
   częściowo pod:   
    - tereny zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji      
      rolnej,   oznaczone symbolem MU- 1;  
    -  lasy, oznaczone symbolem ZL; 
    -  drogi publiczne klasy drogi dojazdowej, oznaczone symbolem KD”. 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z autopoprawką pod głosowanie, w którym udział wzięło 
14  radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 
0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/314/2009  w sprawie  sprzedaŜy na własność nieruchomości  
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 
48/1 , Sulimice)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 
49/. 
 
Ad.23.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 
98/3, Wicie) . DRUK NR 14/2009.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 50/. 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć propozycję projektu uchwały dot. 
sprzedaŜy działek powstałych w wyniku podziału działki oznaczonej 
numerem geodezyjnym 98/3 o powierzchni ogólnej 3,83 ha połoŜonej obrębie 
ewidencyjnym Wicie, gmina Darłowo w trybie przetargu.      
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest  
częściowo pod: 
-teren zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji rolnej, 
oznaczony   symbolem MU-2;  
 - teren zabudowy usług turystyki, oznaczony symbolem UT-2; 
- zieleń parkowa, oznaczona symbolem ZP; 
- droga publiczna klasy drogi lokalnej, oznaczona symbolem KL; 
- droga publiczna klasy drogi zbiorczej, oznaczona symbolem KZ; 
- droga publiczna klasy drogi dojazdowej, oznaczona symbolem KD.” 
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Wójt p. Franciszek Kupracz podkreślił, Ŝe zgodnie z wcześniejszymi 
ustaleniami czeka na propozycję zagospodarowania działki 98/3 od  
mieszkańców Wicia do dnia 15 marca 2009 roku.   
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/315/2009  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 
98/3, Wicie)   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 51/. 
 
 
Ad.24.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność 
nieruchomości  stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki  
nr geodez. 114 , Wicie). DRUK NR 15/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 52/. 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Zdzisława Szulca zam. Wicie w sprawie 
sprzedaŜy  w trybie bezprzetargowym działki nr 114 o powierzchni 2,0521 ha 
połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Wicie, Wójt Gminy Darłowo postanowił 
przedłoŜyć propozycję projektu uchwały dot. sprzedaŜy w/działki, ale w 
drodze przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona  jest 
częściowo  pod: 
- zieleń parkową, oznaczoną symbolem ZP; 
- teren zabudowy usług sportu i rekreacji, oznaczony symbolem US – 3; 
- drogi publiczne klasy drogi dojazdowej, oznaczone symbolem KD.” 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                       
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/316/2009  w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości  
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 114 
, Wicie)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr  53/. 

 
Ad.25.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność  
nieruchomości  stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki  
nr geodez. 124/85 , Wicie).DRUK NR 16/2009. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował, Ŝe w pierwszej wersji został złoŜony projekt uchwał 
oznaczony jako DRUK NR 16/2009 (zał. Nr 54). Na komisjach Wójt 
wnosił autopoprawkę o sprzedaŜy działki w trybie przetargu 
nieograniczonego. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił autopoprawkę do 
w/w projektu  uchwały wraz z uzasadnieniem  (DRUK NR 16A/2009) / zał. 
Nr  55/. 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Piotra Gajlusz, 
zam. Ścięgny i Pana Waldemara Draheim, zam. Karpacz postanowił 
przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia 
procedury sprzedaŜy w drodze przetargu działki oznaczonej numerem 
geodezyjnym 124/85 o powierzchni 63 m² połoŜonej w obrębie ewidencyjnym 
Wicie, stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka nr 124/85 przeznaczona 
jest pod: łąki, pastwiska, nieuŜytki bez zabudowy , oznaczone symbolem RZ”. 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z autopoprawką  pod głosowanie, w którym udział wzięło 
14  radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 
0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/317/2009  w sprawie sprzedaŜy na własność  nieruchomości  
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 
124/85 , Wicie)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 56/. 

 
Ad.26.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność 
nieruchomości  stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. 
działek nr geodez. 400 , 124/87 , Wicie). DRUK NR 17/2009. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował, Ŝe w pierwszej wersji został złoŜony projekt uchwały 
oznaczony jako DRUK Nr 17/2009. (zał. Nr 57). Na komisja Wójt wnosił 
autopoprawkę o sprzedaŜy działki w trybie przetargu 
nieograniczonego. 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił autopoprawkę do 
w/w projektu  uchwały wraz z uzasadnieniem  (DRUK NR 17A) ./ zał. Nr 58/. 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Andrzeja Sitnika, 
zam. Lubin, postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo 
propozycję uruchomienia procedury sprzedaŜy w drodze przetargu działek 
oznaczonych numerami geodezyjnymi 400 o powierzchni 411 m² oraz 124/87 
o powierzchni 497 m²   połoŜonych w obrębie ewidencyjnym Wicie, 
stanowiących własność Gminy Darłowo. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działki przeznaczone są pod:  
* działka nr 400: łąki, pastwiska, nieuŜytki bez zabudowy, oznaczone 
symbolem RZ. 
*działka nr 124/87: łąki, pastwiska, nieuŜytki bez zabudowy, oznaczone 
symbolem RZ.” 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z autopoprawką pod głosowanie, w którym udział wzięło 
14  radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 
0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XXIII 
/318/2009  w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości  
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działek nr geodez. 400 
, 124/87 , Wicie)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 
59/. 
 
Ad.27.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność 
nieruchomości  stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki  
nr geodez. 124/86  , Wicie). DRUK NR 18/2009. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował, Ŝe w pierwszej wersji został złoŜony projekt uchwały 
oznaczony jako DRUK NR 18/2009.(zał. Nr 60). Na komisjach Wójt 
wnosił autopoprawkę o sprzedaŜy działki w trybie przetargu 
nieograniczonego.  
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił autopoprawkę do  
w/w projektu  uchwały wraz z uzasadnieniem (DRUK NR 18A/2009)  / zał. 
Nr 61/. 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Piotra Gajlusz, 
zam. Ścięgny postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo 
propozycję uruchomienia procedury sprzedaŜy w drodze przetargu działki 
oznaczonej numerem geodezyjnym 124/86 o powierzchni 612 m² połoŜonej w 
obrębie ewidencyjnym Wicie, stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka nr 124/86  przeznaczona 
jest  pod : łąki, pastwiska, nieuŜytki bez zabudowy, oznaczone symbolem RZ.” 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z autopoprawką pod głosowanie, w którym udział wzięło 
14  radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 
0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/319/2009  w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości  
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki  nr geodez. 
124/86  , Wicie)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo./ zał. Nr 62 /. 

 
Ad.28.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność  
nieruchomości  stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. 
działek  nr geodez. 124/96, 124/95, Wicie). DRUK NR 19/2009. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował, Ŝe w pierwszej wersji został złoŜony projekt uchwały 
oznaczony jako DRUK NR 19/2009. (zał. Nr 63). Na komisjach Wójt 
wnosił autopoprawkę o sprzedaŜy działki w trybie przetargu 
nieograniczonego. 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  przedstawił autopoprawkę do 
w/w projektu  uchwały wraz z uzasadnieniem (DRUK NR 19A/2009). / zał. 
Nr 64/. 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Piotra Lis, zam. 
Wicie postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję 
uruchomienia procedury sprzedaŜy w drodze przetargu działek oznaczonych 
numerami geodezyjnymi 124/96 o powierzchni 431 m² oraz 124/95 o 
powierzchni 1068 m²  połoŜonych w obrębie ewidencyjnym Wicie, 
stanowiących własność Gminy Darłowo. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działki przeznaczone są pod: 
* dz. nr 124/96: łąki, pastwiska, nieuŜytki bez zabudowy, oznaczone 
symbolem RZ. 
* dz. nr 124/95: łąki, pastwiska, nieuŜytki bez zabudowy, oznaczone 
symbolem RZ.” 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z autopoprawką pod głosowanie, w którym udział wzięło 
14  radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 
0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/320/2009  w sprawie sprzedaŜy na własność  nieruchomości  
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działek  nr geodez. 
124/96, 124/95, Wicie)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / 
zał. Nr 65 /. 
 
 
Ad.29.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność  
nieruchomości  stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. 
działek nr geodez. 124/97, 124/98, Wicie). DRUK NR 20/2009. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował, Ŝe w pierwszej wersji został złoŜony projekt uchwały 
oznaczony jako DRUK NR 20/2009. (zał. Nr 66). Na komisjach Wójt 
wnosił autopoprawkę o sprzedaŜy działki w trybie przetargu 
nieograniczonego. 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  przedstawił autopoprawkę do 
w/w  projektu  uchwały wraz z uzasadnieniem  (DRUK NR 20A/2009)./ zał. 
Nr 67/. 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Zdzisława Szulca, 
zam. Wicie postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo 
propozycję uruchomienia procedury sprzedaŜy w drodze przetargu działek 
oznaczonych numerami geodezyjnymi 124/97 o powierzchni 416 m² oraz 
124/98 o powierzchni 826 m² połoŜonych w obrębie ewidencyjnym Wicie, 
stanowiących własność Gminy Darłowo.  
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W planie zagospodarowania przestrzennego działki przeznaczone są pod: 
* dz. nr 124/97 : łąki, pastwiska, nieuŜytki bez zabudowy, oznaczone 
symbolem RZ, 
* dz. nr 124/98: łąki, pastwiska, nieuŜytki bez zabudowy, oznaczone 
symbolem RZ”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                                                                    
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę  wraz z autopoprawką pod głosowanie, w którym udział wzięło 
14  radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 
0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/321/2009  w sprawie sprzedaŜy na własność  nieruchomości  
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działek nr geodez. 
124/97, 124/98, Wicie)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / 
zał. Nr 68 /. 
 
Ad.30.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność 
nieruchomości  stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. 
działek nr geodez. 124/91, 124/92 , Wicie).DRUK NR 21/2009. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował, Ŝe w pierwszej wersji został złoŜony projekt uchwały 
oznaczony jako DRUK NR 21/2009. (zał. Nr 69). Na komisjach Wójt 
wnosił autopoprawkę o sprzedaŜy działki w trybie przetargu 
nieograniczonego. 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  przedstawił autopoprawkę do 
w/w  projektu  uchwały wraz z uzasadnieniem (DRUK NR 21A/2009) / zał. 
Nr 70/. 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Henryka 
Czarskiego, zam. Jelenia Góra, postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady 
Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury sprzedaŜy w drodze 
przetargu działek oznaczonych numerami geodezyjnymi 124/91 o 
powierzchni 1345 m² oraz 124/92 o powierzchni 1280 m² połoŜonych w 
obrębie ewidencyjnym Wicie, stanowiących własność Gminy Darłowo. 



                                             - 47 - 
W planie zagospodarowania przestrzennego działki przeznaczone są pod: 
* działka nr 124/91 : łąki, pastwiska, nieuŜytki bez zabudowy, oznaczone 
symbolem RZ. 
* działka nr 124/92: łąki, pastwiska, nieuŜytki bez zabudowy, oznaczone 
symbolem RZ.”  
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę  wraz z autopoprawką pod głosowanie, w którym udział wzięło 
14  radnych, głosując następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 
0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/322/2009  w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości  
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działek nr geodez. 
124/91, 124/92 , Wicie)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / 
zał. Nr 71 /. 
 
Ad.31. 
Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Darłowo na nieruchomość gruntową 
stanowiącą własność osoby fizycznej. (dot. działki nr geodez. 167, 
Gleźnowo). DRUK NR 22/2009.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 72/. 
Uzasadnienie: 
 „ Po zapoznaniu się wnioskiem Pana Janusza Kuzemczaka zam. Gleźnowo 
46  w    sprawie zmiany lokalizacji drogi dojazdowej zlokalizowanej na 
działce nr 167, stanowiącej własność Gminy Darłowo, Wójt Gminy Darłowo 
postanowił przedłoŜyć  pod obrady Rady Gminy Darłowo projekt uchwały 
dotyczący6 zamiany na działkę  pomiędzy Gminą a w/w wnioskodawcą”. 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XXIII 
/322/2009  w sprawie  zamiany nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Darłowo na nieruchomość gruntową 
stanowiącą własność osoby fizycznej. (dot. działki nr geodez. 167, 
Gleźnowo)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 73 /. 
 
W sesji uczestniczy 13 radnych, u Przewodniczącego Rady Gminy 
Darłowo z części sesji zwolnił się radny Jan Mikołajczyk.  
 
Ad.32. 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Państwa Jadwigi i 
Jarosława Michalskich na działalność Wójta Gminy Darłowo. 
DRUK NR 23/2009. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Emilia Gafka  przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem / zał. Nr 74/. 
 
Komisja Rewizyjna przygotowała następujące uzasadnienie: 
 
                         „ Załącznik do Uchwały Nr XXIII/…./2009 
                            Rady Gminy Darłowo z dnia 4 marca 2009 roku 
 
Procedura zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo została przeprowadzona zgodnie z zapisami 
artykułu 11 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym z dn. 
27 marca 2003 r. (Dz.U. Nr 80 poz. 717). Zgodnie z zapisami i wymogami 
tego artykułu, przy sporządzaniu zmiany Studium dokonano następujących 
czynności, które umoŜliwiły czynny udział społeczeństwa w postępowaniu, w 
zakresie przewidzianym ustawą zgodnie z art. 11 pkt. 1  ogłoszono w prasie 
miejscowej, a takŜe na tablicy ogłoszeń w Starym Jarosławiu o przystąpieniu 
do zmiany Studium, wyznaczając 21 dniowy termin składania wniosków. W 
ten sam sposób zgodnie z art. 11 pkt. 10  ogłoszono o terminie wyłoŜenia  
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projektu Studium do publicznego wglądu i terminie dyskusji publicznej .W 
ogłoszeniu tym wskazano 21-dniowy termin składania uwag do projektu 
Studium. 
Sposób postępowania przy procedurze zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, a takŜe przy procedurze 
zmiany planów zagospodarowania przestrzennego, reguluje wyŜej przywołana 
ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, a nie ustawa 
kodeks postępowania administracyjnego. Państwo Michalscy byli więc 
informowani o toczącej się procedurze zmiany Studium, zgodnie z przepisami 
prawa. Sami w swojej skardze podkreślają, Ŝe ich wniosek został złoŜony w 
przewidzianym w ogłoszeniu terminie, czynnie uczestniczyli takŜe w 
wyłoŜeniu Studium do publicznego wglądu, w tym dyskusji publicznej nad 
zmianą Studium, która miała miejsce w  Starym Jarosławiu. Przepisy art. 11 
ww. ustawy nie nakładają na organy gmin obowiązku indywidualnego 
zawiadamiania o podejmowanych czynnościach, ani o sposobie rozpatrzenia 
wniosków, czy uwag do studium. Informacja ma charakter generalny, 
dotyczący ogółu mieszkańców. 
          Zgodnie z uchwaloną zmianą Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo (uchwała Nr 
XXI/284/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r.) działki, o 
których zmianę wnioskowali państwo Michalscy , tj. 454, 341, 376, 
366,367,234, obręb Stary Jarosław i 213/1, obręb Nowy Jarosław znajdują 
się w „obszarze lokalizacji zespołu elektrowni wiatrowych wraz ze strefą 
oddziaływania”, natomiast zmiana zapisów dotyczących dz. nr 349 obręb 
Stary Jarosław na działkę pod zabudowę mieszkaniową była niemoŜliwa, 
bowiem zgodnie z uchwałą o przystąpieniu do sporządzenia zmiany Studium 
(Uchwała Nr XIII/168/2007 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 grudnia 2007 r.) 
„przedmiotem zmiany jest uwzględnienie w Studium terenów pod lokalizację 
elektrowni wiatrowych wraz ze strefą uciąŜliwości”, złoŜony wniosek 
dotyczący dz. nr 349, obręb Stary Jarosław nie dotyczył więc przedmiotu 
zmiany. 
Wobec powyŜszego skargę Państwa Jadwigi i Jarosława Michalskich uznaje 
się za bezzasadną.” 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 1  głos „wstrzymujący 
się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/324/2009  w sprawie rozpatrzenia skargi Państwa Jadwigi i 
Jarosława Michalskich na działalność Wójta Gminy Darłowo 
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 75 /. 
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Ad. 33.  
Podjęcie uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę wniesioną przez 
Piotra Bochnackiego, Piotra Kobalczyka, GraŜynę Marcinkowską-
Hryckiewicz, Agnieszkę Bochnacką-Błaszczyk do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego w Szczecinie na uchwałę Nr 
XXI/289/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. 
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego.DRUK NR 24/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr   76/. 
Uzasadnienie: 
„Państwo Piotr Bochnacki, Piotr Kowalczyk, GraŜyna Marcinkowska-
Hryckiewicz, Agnieszka Bochnacka-Błaszczyk w dniu 23 grudnia 2008 roku 
złoŜyli skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego na uchwałę Nr 
XXI/289/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. w sprawie 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. W związku z 
tym, Ŝe skarga dotyczyła uchwały podjętej przez radę gminy, rada musi 
upowaŜnić Wójta Gminy Darłowo w drodze uchwały do sporządzenia 
odpowiedzi na tę skargę, a takŜe do podejmowania wszystkich czynności w 
postępowaniu sądowo-administracyjnym”. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
przedstawił odpis postanowienia sygn. Akt II SA/Sz67/09 z dnia 23 
lutego 2009 r. Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie 
(zał. Nr 77). 
                                                                                                   
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/325/2009  w sprawie odpowiedzi na skargę wniesioną przez 
Piotra Bochnackiego, Piotra Kobalczyka, GraŜynę Marcinkowską-
Hryckiewicz, Agnieszkę Bochnacką-Błaszczyk do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego w Szczecinie na uchwałę Nr 
XXI/289/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. 
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 78/. 
 
 
                                                 
 



- 51 - 
Ad.34. 
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr 163 w Dąbkach). DRUK NR 
25/2009.                                                  
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował, Ŝe w pierwszej wersji został złoŜony projekt uchwały 
oznaczony jako DRUK Nr 25/2009. (zał. Nr 79). Na komisjach Wójt 
wnosił autopoprawkę o sprzedaŜy działki w trybie przetargu 
nieograniczonego.  
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  przedstawił autopoprawkę do 
w/w projektu  uchwały wraz z uzasadnieniem (DRUK NR 25A/2009). / zał. 
Nr 80/. 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pani Marceliny Cierpiec, 
zam. Dąbki postanowił  przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo 
propozycję uruchomienia procedury sprzedaŜy w drodze przetargu części 
działki po podziale, z wydzieleniem powierzchni przeznaczonej na drogę 
oznaczonej numerem geodezyjnym 163 o powierzchni 466 m² połoŜonej w 
obrębie ewidencyjnym Dąbki, stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 
* teren zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji rolnej, 
oznaczone symbolem MU-1”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. KRZYSZTOFOWI 
GLISZCZYŃSKIEMU , który przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIII/326/2009  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr 163 w Dąbkach)  została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 81 /. 
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Ad.35. 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Wicie. DRUK NR 26/2009.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr  82/. 
Uzasadnienie: 
„W związku ze złoŜonym wnioskiem Państwa Ireny i Władysława 
Wojciechowskich, zam. w Chojnicach, dotyczącym nadania numeru 
porządkowego dla nieruchomości zabudowanej oznaczonej jako działka nr 
11/16 połoŜonej w miejscowości Wicie, niezbędne jest nadanie nazwy ulicy 
na drogę wewnętrzną składającą się z działek oznaczonych numerami 
geodezyjnymi: 11/2, 11/5, 12/2 i 12/9 stanowiących drogę dojazdową do 
wydzielonych działek i między innymi do działki nr 11/16. 
W obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego teren ten 
przeznaczony jest pod drogi publiczne klasy drogi dojazdowej, oznaczony 
symbolem KD. 
W związku z powyŜszym Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć projekt 
uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na w/w drogę połoŜoną w obrębie 
ewidencyjnym Wicie.  Propozycja nazwy ulicy: „Nadmorska”. Rada Sołecka 
Wicie wyraziła aprobatę dla tej nazwy”. 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. KRZYSZTOFOWI 
GLISZCZYŃSKIEMU , który przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XXIII 
/327/2009  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Wicie   
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 83 /. 
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Ad.36. 
Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/279/2008 
Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 roku w sprawie 
zaciągnięcia kredytu na finansowanie wydatków nieznajdujących 
pokrycia w planowanych dochodach gminy. DRUK NR 27/2009.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 84/. 
Uzasadnienie: 
„Zaciągnięty kredyt w ubiegłym roku na sfinansowanie wydatków 
nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy, nie został w 
całości wykorzystany, a wolne środki z tego tytułu mogą być przeznaczone na 
wcześniejszą spłatę tego kredytu. Wójt zaproponował podjęcie uchwały 
przyzwalającej na wcześniejszą spłatę kredytu”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XXIII 
/328/2009  w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/279/2008 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 roku w sprawie 
zaciągnięcia kredytu na finansowanie wydatków nieznajdujących 
pokrycia w planowanych dochodach gminy  została podjęta przez 
Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 85 /. 
Ad.37. 
Wolne wnioski i zapytania. 
Wniosków nie zgłoszono. 
Ad.38.  
Zamknięcie  sesji. 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
p. Władysław Krakowiak zamknął obrady XXIII sesji Rady Gminy Darłowo o 
godzinie 14.35  dnia  4 marca  2009 roku. 
Sekretarz obrad: 
 
Jan Fraszko 
                                                        Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
Protokołowała:                                                                    Władysław Krakowiak 
ElŜbieta Koralewska-Winiarek 
Kierownik Biura Rady  


